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32 политици са били подслушвани?
Три звена в службите за сигурност са подслушвали политически

опоненти на ГЕРБ в България, твърди Атанас Атанасов от ДБ. Той
призова министър Бойко Рашков да провери за неправомерни СРС.

Стр. 4

Преговарят за нова
лява коалиция

По решение на Нацио-
налния съвет на БСП ръко-
водството на партията води
разговори с широк кръг от
партии и лица от лявото
политическо пространство,
заяви пред ДУМА замест-
ник-председателят на парти-
ята Атанас Зафиров. В на-

ционалния предизборен щаб
негов ресор са коалицион-
ната политика и местната
власт. Разговорите ще бъдат
финализирани преди пред-
стоящото във вторник засе-
дание на НС.

“Досега се разделяхме на
база на миналото. Нека в

Лидери на партии и знакови имена потвърдиха за разговори с БСП
следващия парламент парти-
ите на промяната се обеди-
ним на база бъдещето”, за-
яви по-рано във Враца пред-
седателят на БСП Корнелия
Нинова.

Бившият народен пред-
ставител от левицата Ге-
орги Кадиев потвърди, че

участва в подобен диалог.
За разговори, насочени
към консолидация на леви-
те и лявоцентристки пат-
риотични организации,
потвърдиха Георги Първа-
нов и Татяна Дончева.

ƒ”Ã¿ œ–»«Œ¬¿¬¿: ¡⁄ƒ≈“≈ Œ“√Œ¬Œ–Õ»!

Лавров и Блинкен
подготвят
срещата на
Путин и Байдън

два най-светлият български
празник. Няма друг народ, който
възпява знанието като светлина и
слънце.

Затова няма да говорим в проза
- как РС Македония, Словакия и
Чехия пробутват този ден в Евро-
па като свой принос. Няма да го-
ворим за популистите от бившата
власт, които преименуваха веков-
ния ни празник 24 май така, че едва
ли някой може да повтори точно
названието му. Ничий напън да се
прави политика от историята не
може да промени самата история.

Затова ще рецитираме Вазов и
Михайловски, ще говорим за
пламъчето в сърцата ни, за цъфна-
лите божури и за вечните “Аз,
Буки, Веди, Глаголи, Добро, Есть,
Жичье, Земля...” Нашата азбука е
сентенция за смисъла на българ-
щината, която ни е родила - “Аз
зная буквите и говоря”, знанието
прави добър живота на земята...

Може да сме малък народ, но
имаме дълбоки и здрави корени.
Народността ни е закърмена със
светлината на книжнината и зна-
нието. Чрез тях е създала държава
и ги е дала на другите славяни.
Оцеляла е чрез тях. Но науката е
слънце за зрящите духом. Опазва-
нето на историята, на писмената и
културата ни не е просто наш “ин-
терес”. Това е повеля. Да отворим
широко очите си, да бдим над на-
шите букви.

И да ги употребяваме така, че да
не се срамуваме от написаното.
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Стр. 10, 12, 13

Върви,
народе
възродени!
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Велиана ХРИСТОВА

Природозащитници поискаха оставката на кмета на Царево Георги Лапчев. Той се опита
да прокара през Общинския съвет доклад, който предвижда строителство на жилищни сгради
върху терен в Синеморец, предвиден за спортна площадка. По-късно кметът изтегли предложението си

Чуждите

инвестиции

се свиха

с над 100 %

СНИМКА БГНЕС

Георги Иванов
за трудния път
към Харвард
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Петя Русинова:
Само учителството
носи толкова
удовлетворение
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ВСС протака за анализа
на спецзвената
Иван Гешев прокара идеята проверката да продължи три месеца,
въпреки настояването на Янаки Стоилов за по-кратък срок

ОБЯВА

ì—Œ‘»…— ¿ ¬Œƒ¿î
¬–≈Ã≈ÕÕŒ
Ÿ≈ œ–≈ ⁄—Õ≈
¬ŒƒŒ—Õ¿¡ƒfl¬¿Õ≈“Œ
¬ —. ÀŒ«≈Õ

Õ‡ 21 Ï‡È 2021 „. (ÔÂÚ˙Í), ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò˙Ò ÒÚÓ-
ËÚÂÎÌÓ-ÏÓÌÚ‡ÊÌË ‡·ÓÚË ‚ Ì‡ ÛÎ. ì—˙Â‰ËÌÂÌËÂî ! 151
‚ Ò. ÀÓÁÂÌ, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ
09:30 ‰Ó 17:30 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î,
ÊË‚ÂÂ˘Ë Ì‡: ÛÎ. ìƒË‚‡ÌÓî,  ÛÎ. ì—Ú‡‡Ú‡ ˜Â¯Ï‡î,  ÛÎ.
ì73-Ú‡î,  ÛÎ. ì“ÂÏÂÌÛ„‡î, ÛÎ. ìÃÓ„ËÎ‡î,  ÛÎ. ì√ÂÓ„Ë
¡ÂÌÍÓ‚ÒÍËî,  ÛÎ. ì—˙Â‰ËÌÂÌËÂî   Ë  ÛÎ. ì—˙Â‰ËÌÂÌËÂî
- ÏÂÊ‰Û   ÛÎ. ì73-Ú‡ ì Ë  ¿Ã ì“‡ÍËˇî.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈ-
ÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡-
ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: Ò. ÀÓÁÂÌ, ÛÎ.
ì—˙Â‰ËÌÂÌËÂî, Ì‡ ˙„˙Î‡  Ò  ÛÎ. ì—Â„ËÌ —Â‰‡ÒÍËî.

«‡ÒÂ„Ì‡ÚËÚÂ ÓÚ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚Ó‰‡Ú‡ ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡Ú
ÔÓ‚Â˜Â ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ ÓÚ “ÂÎÂÙÓÌÌËˇ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡
‚Ó‰‡î ¿ƒ Ì‡ ÚÂÎÂÙÓÌ 0800 121 21 ËÎË ‰‡ ÒÎÂ‰ˇÚ Á‡ ‡Á-
‚ËÚËÂÚÓ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË ÚÂÍÛ˘Ë ÚÂÂÌÌË ‰ÂÈÌÓÒÚË ‚ Â‡ÎÌÓ
‚ÂÏÂ ˜ÂÁ ¬ËÚÛ‡ÎÌËˇ ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ‰Û-
ÊÂÒÚ‚ÓÚÓ - http://www.sofiyskavoda.bg/water_stops.aspx.

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎÌÓ ÒÂ ËÁ‚ËÌˇ‚‡ Ì‡
Ò‚ÓËÚÂ ÍÎËÂÌÚË Á‡ ÔË˜ËÌÂÌËÚÂ ‚ÂÏÂÌÌË ÌÂÛ‰Ó·ÒÚ‚‡!

ŒÚ‰ÂÎ  ÓÏÛÌËÍ‡ˆËË Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î

Въпреки призива на служебния ми-
нистър на правосъдието Янаки Стоилов
за по-голяма експедитивност при изгот-
вянето на анализ за работата на специа-
лизираните прокуратури и съдилища,
членовете на ВСС решиха проверката да
бъде по-продължителна. Стоилов държе-
ше резултатите да са готови преди края
на мандата на служебния кабинет или до
края на юни. Главният прокурор Иван
Гешев обаче се заинати и настоя провер-
ката да е 3 месеца, което бе подкрепено

Заплатите на кметовете на кметства около Со-
фия ще бъдат вдигнати, решиха вчера общинските
съветници. Възнагражденията им не са актуализи-
ранни от 2017 г. и оттогава средният им размер е
990 лева. В доклада на кмета Йорданка Фандъкова
се припомня, че през 2019 г. се въведе нова разпо-
редба за определяне на основни месечни заплати на
органите на изпълнителната власт, като отпаднаха
минималните и максимални размери, регламентира-
ни в Наредбата за заплатите на служителите в
държавната администрация.

Така, с ежегодното увеличение на заплатите на
работещите в районните администрации се е полу-
чил дисбаланс между тях и служителите на органите
на изпълнителната власт. Затова сега заплатите на
кметовете на 34 кметства около София стават от
1000 до 2100 лева в зависимост от броя на жителите
на съответното населено място. Най-много пари ще
вземат кметовете на Бистрица и Лозен, а най-малко
- кметските наместници в с. Плана и с. Клисура,
където живеят под 100 души.

За поредна седмица
България е последна в ЕС
по ваксинирани с първа
доза - 12,2%, сочат дан-
ни на Европейския
център за профилактика
и контрол на болестите.
Напълно ваксинирани са
7,2% от хората над 18 г.
По този показател стра-
ната ни заедно с Латвия
е на предпоследно мяс-
то, като във Финландия
процентът е 4,9. 345 918
(17,5%) българи над 60 г.
са получили първа вакси-
на срещу КОВИД-19, а
напълно ваксинирани са
208 834 (10,5%), съобщи-
ха от МЗ.

Над 5 хил. ваксинаци-
онни сертификата са
били сгрешени, твърди
пациентска организация.
Ден по-рано зам.-предсе-
дателят на БЛС Николай
Брънзалов, който е общо-

от мнозинството във ВСС, а само Атана-
ска Дишева и Лозан Панов подкрепиха
съкратения срок. И при двете гласувания
- за съдийския, и за прокурорския анализ,
надделя тезата, че те са “за сведение”,
обобщава “Дефакто.бг”.

Гешев твърдеше, че за кратко време
нямало как да се направи обективен ана-
лиз. Нямаме ангажимент да обслужваме
политически интереси, не сме слугинаж
на политическата класа, натърти той.
“Опитът да се разтягат тези срокове ми

се струва като стремеж да се отложат
реалните резултати и затова ще призова
тези срокове, наистина без да бъдат спеш-
ни, да бъдат достатъчно кратки”, насто-
яваше Стоилов. “В наш интерес е да ста-
не бързо, но когато беше направена про-
верка на специализираните съдилища от
ВКС това продължи пет месеца, а беше
за 3-годишен период. Знам, че има поли-
тическо желание да се направи бърз и
некачествен анализ, но това не е в инте-
рес на българските магистрати. И повече

няма да участвам днес”, закани се Гешев,
но въпреки това продължи да се включва
в дебата.

Членове на ВСС си размениха и об-
винения, че някой им диктува какво да
говорят, и се наложи Стоилов да ги ус-
мирява. Съветът отхвърли идеята към
критериите да се добави анализ на иска-
ните СРС и събраните от тях доказател-
ства. Няма да бъдат отчетени и проку-
рорските разпореждания за връщане на
веществени доказателства. До 26 май
Съдийската колегия трябва да представи
състава на анализаторите, тогава ще е
ясен и срокът за изготвянето на доклада.

Коментар на стр. 6

Закриха най-старото
светско училище
във Варненско

Най-старото светско учили-
ще във Варненско - ОУ “Хри-
сто Ботев”, бе закрито преди
ден от Общинския съвет на
община Суворово. То се нами-
ра в село Николаевка и е създа-
дено през 1847 г. Противници
на затварянето му и защитници
на предложението на кмета на
общината Данаил Йорданов
(ГЕРБ) влязоха в остри споро-
ве за бъдещето на школото. По
време на бурните дискусии
страните спориха дали в учи-
лището действително учат 140
ученици, колкото са по списък,
или само 2-3, заради които не
си заслужава да се харчат па-
рите на данъкоплатците.

“Не вие сте създали учили-
щето, какво право имате да го
закривате”, “Нямате право да
убивате българското образова-
ние”, “Позор е това, което пра-
вите” се чу в залата на общин-
ския съвет. Така ОУ “Христо

Ботев” бе закрито след скандал-
но двучасово заседание, по вре-
ме на което се стигна почти до
бой и то бе временно прекра-
тено. В залата влезе и полиция,
а всички, които не са жители на
общината Суворово, бяха изго-
нени от залата.

Последните дни жители на
селото събираха подписка в
защита на училището си, в ко-
ято припомнят, че то не е има-
ло проблеми до 2015 г., кога-
то е отстранена директорката
Павлина Иванова. Нейното
име също бе замесено в дълго-
годишни скандали, след като
тя започна да се бори в съда
за връщането си на работа.
Това стана през 2018 г., но
веднага бе уволнена отново.
След последното съдебно ре-
шение Иванова бе възстано-
вена на работа от май тази
година, но на 19 май учили-
щето бе закрито.

12,2% са ваксинираните
с първа доза

практикуващ лекар, обяс-
ни, че има проблем с раз-
минаването кой извършва
ваксинацията и кой изда-
ва сертификата. Според
него при личните лекари,
които разполагат с данни-
те на пациентите, грешки
не може да има.

МЗ разпространи ин-
формация как може да
бъдат коригирани сгреше-
ни ваксинационни серти-
фикати.

Данните на Европей-
ския център сочат, че 14-
дневната заболяемост е
129,44 на 100 хил. души,
което е по-малко от ми-
налата седмица. По дру-
гия показател, който
Центърът следи - 14-днев-
ната смъртност, България
за втора седмица е на
трето място със 110,34 на
1 млн. население след
Унгария и Хърватска.

Вдигат заплатите
на кметове на кметства
около София

Деси ВЕЛЕВА

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Има символика в това, че Слънчевата зала на Националния исторически музей е събрала
7 века история на Средновековна България. Това са златните векове на България, когато
се създават българската държавност, език, вяра и народност, идентичност. Това заяви
вицепрезидентът Илияна Йотова на откриването на реновираната Зала 3 на НИМ,
която представя експозицията “Българската държава през Средновековието VII-XIV век”
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Президентът Румен Радев
за шефовете на спецслужби

Напусна ни

ВАСИЛ
САМАРСКИ

След тежко боледуване ни напусна
Васил Самарски - ръководител

на Пресцентъра на Българската социалистичес-
ка партия и съветник на председателя

на БСП Корнелия Нинова.
В родния си град Казанлък ще бъде запомнен като създател на местния

драматичен театър „Любомир Кабакчиев”, председател на читалище
„Искра 1860” в Казанлък, основател на медийната група „Вис виталис”

и дългогодишен общински съветник и два мандата председател на общин-
ския съвет от БСП. Избиран и за областен лидер на БСП в Стара Загора.

Васил Самарски бе един от създателите и ръководителите на Българска
свободна телевизия, медиен съветник на председателя на партията,
а от 2020 г. до смъртта си - ръководител на Пресцентъра на БСП.

Той бе член на ръководството на Националната асоциация на председате-
лите на общински съвети, член на Управителния съвет на Асоциацията на
българските радио и телевизионни оператори и заместник-председател на

Националната комисия за етика в електронните медии.
Професионалист от висока класа, отдаващ енергия,

знания и емоция на каузите, в които вярва.
Има огромен личен принос за успешната работа на БСТВ,
за формирането на политическите послания и за медийната

политика на Българската социалистическа партия.
Той бе скъп другар, прекрасен човек и приятел, изключителен
професионалист, който оставя след себе си огромна празнина!

ПОКЛОН ПРЕД СВЕТЛАТА МУ ПАМЕТ!

Поклонението пред Васил Самарски ще се състои
на 22 май в Казанлък, в Народно читалище „Искра“

от 11 ч. Опелото - в храм „Свети Йоан Предтеча“ от 13 ч.

По решение на Наци-
оналния съвет на БСП
ръководството на парти-
ята води разговори с ши-
рок кръг от партии и лица
от лявото политическо
пространство, увери
ДУМА членът на ИБ
Атанас Зафиров. Той е
човекът в Националния
предизборен щаб, чийто
ресор са коалиционната
политика и местната
власт. Зафиров отбеляза,
че разговорите продължа-
ват, но ще бъдат финали-
зирани преди предстоя-
щото във вторник заседа-
ние на НС, на което тряб-
ва да бъдат утвърдени во-
дачите на листи и други
организационни въпроси
за предстоящите парла-
ментарни избори. В близ-

Конституционният съд до-
пусна за разглеждане искането
на президента Румен Радев за
противоконституционни да
бъдат обявени норми, урежда-
щи прехвърлянето на Бюрото
по защита от Министерството
на правосъдието към главния
прокурор.

Бюрото e под ръководство-
то на обвинител N1 от 2014 г.,
а в искането на президента от
11 мapт ce казва, чe пoзи-
циoниpaнeтo му нapyшaвa
пpинципитe нa paздeлeниe нa
влacтитe, нa пpaвoвaтa дъpжaвa

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Около 1000 допълнителни машини за гласуване към наличните 9600 трябва да бъдат
закупени за парламентарния вот на 11 юли, съобщи председателят на ЦИК Камелия
Нейкова. Първо ще бъдат осигурени 150 машини за частичните местни избори на 27 юни
в Благоевград и още 7 кметства. “В поне 700 секции трябва да има повече от една
машина - две или три, защото там са гласували повече от 450 души. Според последната
избирателна активност извън страната ще са необходими малко над 240 устройства.
Общият брой е около 1000 допълнително”, обобщи говорителката на ЦИК Росица Матева

БСП преговаря за широка
лява коалция
Георги Кадиев и Румен Петков
потвърдиха за разговорите

До месец КС решава
за Бюрото по защита
и Изборния кодекс

и нa нeзaвиcимocт нa cъдeбнaтa
влacт. B мoтивите се посочва,
чe глaвният пpoкypop нe мoжe
eднoвpeмeннo дa pъкoвoди
Бюpoтo и дa yпpaжнявa нaдзop
зa зaкoннocт нaд нeгoвитe
дeйcтвия - тoвa ще oзнaчaвa дa
нaдзиpaвa caм зaкoннocттa на
coбcтвeнитe cи дeйcтвия.

Конституционният съд до-
пусна и искането на депутати
от ГЕРБ за отмяна на основни-
те изменения в Изборния ко-
декс, направени от 45-то На-
родно събрание. Срокът и на
двете дела е един месец.

Три звена в службите за сигурност
са подслушвали 32 висши политици в
България - опоненти на ГЕРБ, сред ко-
ито партийни лидери и водачи на лис-
ти на миналите парламентарни избо-
ри. Това обяви пред “Свободна Евро-
па” съпредседателят на “Демократич-
на България” и лидер на ДСБ Атанас
Атанасов, като се позова на “сигурен
източник”. Преди това Атанасов заяви
пред БНР, че спецслужбите се
извършвали злоупотреба със СРС, за
да следят политически дейци.

Според информацията му “Вътреш-
на сигурност” в МВР е подслушвала

ките дни БСП ще обяви
подробности около име-
ната, с които са водени
преговори, и постигнати-
те договорености.

“Досега се разделях-
ме на база на миналото.
Нека в следващия парла-
мент партиите на промя-
ната се обединим на
база бъдещето”, заяви
по-рано председателят
на БСП Корнелия Нино-
ва. Във Враца тя се срещ-
на с партийни председа-
тели и активисти, за да
обсъди предстоящия вот
и резултатите от предиш-
ния. “Имаме възможност
на тези избори да пока-
жем съвсем друг резул-
тат. Работата в 45 НС
показа кой кой е. Стана
ясно кой използва трибу-

ната за личен пиар, кой
излъга избирателите си и
се отметна от обещания-
та си. Само ние бяхме
последователни, прин-
ципни, стабилни в поли-
тиките и действията си.
След еуфорията идва
време за разума. Нека
тези избори бъдат състе-
зание на идеи за бъдеще-
то на България”, призо-
ва тя.

Бившият народен
представител от левицата
Георги Кадиев потвърди,
че е част от разговорите.
“Лявото в България е под
непрекъсната атака през
последните години.
В ъ т р е ш н о п а р т и й н о ,
външнопартийно, от всич-
ки ъгли и посоки. Резул-
татът в последния парла-

мент е видим: 43 леви
депутати и 197 други.
Време е за положителни
новини. Време е да разка-
жем нашата приказка за
бъдещето на България, и
нека избирателят реши
нея ли избира или друга.
Потвърждавам, че водим
преговори за общо учас-
тие на предстоящите из-

Атанасов подозира спецслужбите,
че са подслушвали опоненти на ГЕРБ

12 опозиционни политици, дирекция
“Контратероризъм” в ДАНС - 12, а
звеното за контратероризъм към
ГДБОП - 8. “Апелирам служебният
вътрешен министър да извърши про-
верка, за да се освети този скандал”,
призова Атанасов.

Ивайло Мирчев от “Демократична
България” също призова за спешна
проверка от МВР дали опозиционни
партии и политици са били подслуш-
вани. Според него е много важно да се
установи и каква е съдбата на записи-
те, за които очевидно се подозира, че
са факт.

бори. Не сме стигнали до
край, но съм убеден, че
трябва да намерим фор-
мула. Това е пътят”, на-
писа той в социалните
мрежи.

Разговорите за консо-
лидация на левите и ля-
воцентристки патрио-
тични организации бяха
потвърдени и от Румен

Петков от АБВ. Би било
неприлично да се обявя-
ват конкретика и детай-
ли, преди преговорите да
са достигнали положите-
лен резултат, лаконичен
бе той. Въпреки това
Петков е уверен, че
всички участници в раз-
говорите желаят поло-
жителен резултат.
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Започва ревизия на
концесиите в туризма
Служебният кабинет ще решава спора за цените на чадърите на плажа

Възлюблен син, брат, чичо, поет и писател.

Бог да го прости!

СКРЪБНА ВЕСТ
На 19.05.2021 г.

ПОЧИНА

ЕВГЕНИ ГЕНЧЕВ

на 61 години

ПОКЛОН ПРЕД ПАМЕТТА МУ!

От семейството

ПЕТ ГОДИНИ

ВЪЗПОМИНАНИЕ

От роднини, съученици, колеги, приятели

ЛЮДМИЛ ГЕОРГИЕВ
ТОДОРОВ

1939 г.- 2016 г.

ПОКЛОН ПРЕД СВЕТЛАТА МУ ПАМЕТ!

без

СНИМКА БГНЕС

Балтова очаква ръст на туристите това
лято с не повече от 100% спрямо 2020 г.
и не повече от 50% спад спрямо пиковата 2021 г.

Разрешаването на спора за
цената на чадърите и шезлонги-
те на плажа между концесионе-
ри и хотелиери, отпадане на
тестовете за КОВИД-19 на деца
до 16 години, реклама на Бълга-
рия като безопасна туристичес-
ка дестинация, пълна ревизия на
сключените концесионни дого-
вори от 2017 г. насам и нови
мерки за подпомагане на секто-
ра - това са най-важните задачи,
които ще се опита да реши слу-
жебният министър на туризма
доц. д-р Стела Балтова. Тя пред-
стави приоритетите си пред ме-
диите и се срещна с около 40
организации в сферата на туриз-
ма, за да набележат мерки за спа-
сяването на сезона.

Един от наследените пробле-
ми, който трябва да бъде решен
бързо, е цената на чадърите и
шезлонгите на плажа. Въпреки че
летният сезон 2021 официално

беше открит на 1 май, вече има
напрежение между хотелиери и
концесионери. Причината е, че
за тази година правителството на
Бойко Борисов не предприе
нищо, за да бъде постигната до-
говореност между държавата и
концесионерите за намаляване-
то на концесионната такса, как-
то беше през Лято 2020. Мина-
лата година имаше плажове с
безплатни чадъри и жезлонги, а
на други се плащаше от 1 лв. до
4 лв. за сянката на плажа. В на-
чалото на седмицата от Българ-
ската търговска и ресторантьор-
ска организация (БХРА) се опла-
каха, че концесионерите на пла-
жовете им “извиват ръцете” и
настояват до 25 май да предпла-
тят 50% от чадърите пред хоте-
лите, които предоставят безплат-
но на гостите си, въпреки неси-
гурния сезон. От БХРА твърдят
още, че цените са завишении не-

поносимо за тях, докато конце-
сионерите реализират марж на
печалбата от 5-7 пъти, преотда-
вайки ивицата на наематели.
Освен това ще бъде направена
ревизия на всички концесионни
договори за плажовете. Ще бъдат
проверени и всички обществени
поръчки, сключени от 4 май 2017
г. до 12 май 2021 г., когато слу-
жебният кабинет встъпи в
длъжност. Балтова каза още, че
се прави мониторинг на всички
концесионни договори и ако
бъдат открити нарушения, те ще
бъдат обсъдени.

Докато хотелиери се оплак-
ват от липса на туристи по
Черноморието, служебният ми-
нистър направи смела прогноза
за Лято 2021. Балтова очаква
ръст на туристите с не повече
от 100% спрямо 2020 г. и не
повече от 50% спад спрямо
пиковата 2021 г.

За целта страната ни ще се
рекламира като безопасна и си-
гурна дестинация. Рекламата ще
бъде насочена към 18 целеви
пазари посредством дигитални
маркетингови активности с ну-
лев бюджет. Кампанията ще бъде
насочена в социалните медии и
google adds към пазарите в Гер-
мания, Великобритания, Полша
и Румъния. Балтова съобщи, че
има идея държавата да поеме част
от тестовете за пристигащите у
нас туристи, както прави Гърция,
но това ще стане при условие, че
се намерят пари.

Проблеми с две европрограми е открил служебният
вицепремиер по управление на европейските средства
Атанас Пеканов. В ефира на БНТ той обяви, че става
въпрос за силно забавен темп на усвояване на парите
по тях, но не пожела да уточни кои са програмите, “за
да не създава притеснения”. Вицепремиерът добави, че
вече води разговори със съответните служебни минис-
три и от тях е получил уверение, че обичайно в края на
всеки програмен период се наваксва с усвояването.

Според статистиката по две европрограми - “Окол-
на среда” и “Морско дело и рибарство”, усвоените
пари са под 40%. Освен по тях, темпът на усвояване на
средствата по Програмата за развитие на селските рай-
они също не е висок - 53,8%. Именно тя е и с най-голям
бюджет, който страната получава по линия на ЕСИФ за
изминалите 7 години. Общо той е в размер на 2,9 млрд.
евро, като за сметка на ЕС са 2,4 млрд. евро. Пеканов
е назначил проверки по всички оперативни програми, за
да има сигурност, че те се договарят и изпълняват в
нужните срокове. Около 50% е изпълнението на про-
грамите “Транспорт и транспортна инфраструктура”,
“Добро управление” и “Иновации и конкурентоспо-
собност”, по която хиляди фирми още чакат одобрените
за тях грантове, свързани с пандемията.

Коментар на стр.6

Потокът на влезлите в
България преки чуждест-
ранни инвестиции (ПЧИ)
за януари-март 2021 г. е
отрицателен в размер на
27,8 млн. евро, като нама-
лява с 368,8 млн. евро
спрямо същия период на
миналата година. Така
обемът на инвестициите
се свива със 108,1% на
годишна база, показват
данни на БНБ.

В централната банка
изчисляват, че само през
март потокът на ПЧИ е
отрицателен и възлиза на
8 млн. евро, при положи-

Две европрограми -
с проблеми в усвояването

Чуждите инвестиции
се свиха с над 108%

телен поток от 112,2 млн.
евро за същия месец на
2020 г. Нетният поток от
инвестиции на чуждестран-
ни лица в недвижими имо-
ти е отрицателен в размер
на 0,5 млн. евро, при отри-
цателен нетен поток от 0,1
млн. евро за януари-март
2020 г. По предварителни
данни делът на чуждест-
ранните инвеститори в те-
кущата печалба или загуба
на дружеството на база на
счетоводни данни за фи-
нансовия резултат е поло-
жителен и възлиза на 490,4
млн. евро.

Природозащитник поема Агенцията по горите

Александър Дунчев

Изпълнителната агенция по
горите е с нов изпълнителен ди-
ректор. На мястото на досегаш-
ния Мирослав Маринов начело на
горите застава природозащит-
никът Александър Дунчев.

Той е инженер-лесовъд, чиято
дейност е свързана с проекти за
опазване на вековните гори в
България и разследване на нару-
шенията в горите. Една от най-
значимите кампании, които Алек-
сандър Дунчев води през послед-
ните месеци, беше за спасяването
от изсичане на 3 милиона декара
самозалесили се гори у нас.

170 фирми, част от които на

известни бизнесмени, контроли-
рат 7 млн. декара гори в Бълга-
рия, възлизаща на 6,4% от държав-
ната територия, съобщи преди
дни неправителствената организа-
ция “Зелени закони”.

Природозащитниците преду-
преждават, че цари липса на обще-
ствен контрол и затова ловните
концесии водят до пълна феодали-
зация на горите и ловните терито-
рии чрез ограничаване на общест-
вения достъп посредством ловни
огради, административни заповеди
и жива охрана. Наблягат и на фак-
та, че се стига до нагласена прива-
тизация на сгради.
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—ÚÓÎË˜Ì‡ Ó·˘ËÌ‡ - ‡ÈÓÌ ì—Â‰ËÍ‡î,
Ì‡ ÓÒÌÓ‚‡ÌËÂ ˜Î. 31, ‡Î. 2 ÓÚ Õ‡Â‰·‡Ú‡ Á

‡ ÛÒÎÓ‚ËˇÚ‡ Ë Â‰‡ Á‡ ÔÓ‚ÂÊ‰‡ÌÂ Ì‡
Ú˙„Ó‚Â Ë ÍÓÌÍÛÒË Ë ‚ ËÁÔ˙ÎÌÂÌËÂ Ì‡

«‡ÔÓ‚Â‰ π —Œ¿21-–ƒ09-428/18.03.2021 „.
Ì‡ ÍÏÂÚ‡ Ì‡ —ÚÓÎË˜Ì‡ Ó·˘ËÌ‡

Ë «‡ÔÓ‚Â‰ π –—–21-–ƒ98-10/20.05.2021 „.
Ì‡ ÍÏÂÚ‡ Ì‡ —Œ - ‡ÈÓÌ ì—Â‰ËÍ‡î,

Œ ¡ fl ¬ fl ¬ ¿:
”‰˙ÎÊ‡‚‡ Ò 15 (ÔÂÚÌ‡‰ÂÒÂÚ) Í‡ÎÂÌ‰‡ÌË

‰ÌË, Ò˜ËÚ‡ÌÓ ÓÚ 21.05.2021 „. ‰Ó 07.06.2021
„., ÓÔÂ‰ÂÎÂÌËˇ ‚ ÛÚ‚˙‰ÂÌ‡Ú‡ ÍÓÌÍÛÒÌ‡
‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ˆËˇ π –—–21-¬ 66-462/14.04.2021
„. Í‡ÂÌ ÒÓÍ Á‡ ÔÓ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ ÓÙÂÚË Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ
‚ ÍÓÌÍÛÒ Ò ÔÂ‰ÏÂÚ: ìŒÚ‰‡‚‡ÌÂ ÔÓ‰ Ì‡ÂÏ Ì‡
˜‡ÒÚ ÓÚ ËÏÓÚ ÔÛ·ÎË˜Ì‡ Ó·˘ËÌÒÍ‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÒÚ,
Ì‡ıÓ‰ˇ˘ ÒÂ Ì‡ ÚÂËÚÓËˇÚ‡ Ì‡ —Œ - ‡ÈÓÌ
ì—Â‰ËÍ‡î, Á‡ ÒÓÍ ÓÚ 5 (ÔÂÚ) „Ó‰ËÌË.

»ÌÙÓÏ‡ˆËˇ Á‡ Ó·ÂÍÚ‡, ÔÂ‰ÏÂÚ Ì‡
ÍÓÌÍÛÒ‡:

◊‡ÒÚ ÓÚ ËÏÓÚ ÔÛ·ÎË˜Ì‡ Ó·˘ËÌÒÍ‡
ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÒÚ, ‡ÍÚÛ‚‡Ì Ò ¿œŒ— π 8/16.01.1997
„. Ì‡ —Œ - ‡ÈÓÌ ,,—Â‰ËÍ‡î, Ì‡ıÓ‰ˇ˘ ÒÂ ‚ —Œ
- ‡ÈÓÌ ì—Â‰ËÍ‡î, ·ÛÎ. ì Ìˇ„ËÌˇ Ã‡Ëˇ ÀÛËÁ‡î
π 88, ÔÂ‰ÒÚ‡‚Îˇ‚‡˘‡ ÔÓÏÂ˘ÂÌËÂ Ò ÔÎÓ˘ ÓÚ
51,58 (ÔÂÚ‰ÂÒÂÚ Ë Â‰ËÌ ˆˇÎÓ ÔÂÚ‰ÂÒÂÚ Ë ÓÒÂÏ)
Í‚. Ï., Á‡Â‰ÌÓ Ò 5,50 (ÔÂÚ ˆˇÎÓ Ë ÔÂÚ‰ÂÒÂÚ)
Í‚. Ï. ÔËÎÂÊ‡˘Ë Ë‰Â‡ÎÌË ˜‡ÒÚË, Ì‡ ‚ÚÓË
ÂÚ‡Ê ‚ ‡‰ÏËÌËÒÚ‡ÚË‚Ì‡Ú‡ Ò„‡‰‡ Ì‡ ‡ÈÓÌ
ì—Â‰ËÍ‡î, Ò Ë‰ÂÌÚËÙËÍ‡ÚÓ 68134.514.14.1
(¯ÂÒÚ ÓÒÂÏ Â‰ÌÓ ÚË ˜ÂÚËË ÚÓ˜Í‡ ÔÂÚ Â‰ÌÓ
˜ÂÚËË ÚÓ˜Í‡ Â‰ÌÓ ˜ÂÚËË ÚÓ˜Í‡ Â‰ÌÓ),
‡ÁÔÓÎÓÊÂÌ‡ ‚ ÔÓÁÂÏÎÂÌ ËÏÓÚ Ò Ë‰ÂÌÚËÙËÍ‡ÚÓ
68134.514.14 (¯ÂÒÚ ÓÒÂÏ Â‰ÌÓ ÚË ˜ÂÚËË
ÚÓ˜Í‡ ÔÂÚ Â‰ÌÓ ˜ÂÚËË ÚÓ˜Í‡ Â‰ÌÓ ˜ÂÚËË),
ÔÓÔ‡‰‡˘ ‚ ”œ» VI - 12, Í‚. 60, Ï. ì«ÓÌ‡ ¡ -
15 - ˜‡ÒÚ ÓÚ ÔÓ·Ë‚ ·ÛÎ. ìƒ‡Ì‡ËÎ ÕËÍÓÎ‡Â‚î
ÔÓ ÔÎ‡Ì‡ Ì‡ Â„ÛÎ‡ˆËˇ, Ó‰Ó·ÂÌ Ò –Â¯ÂÌËÂ π

7 ÔÓ œÓÚÓÍÓÎ π 46/18.12.2002 „. Ì‡
—ÚÓÎË˜ÂÌ Ó·˘ËÌÒÍË Ò˙‚ÂÚ.

—ÔÂˆËÙË˜ÌÓ ÍÓÌÍÛÒÌÓ ÛÒÎÓ‚ËÂ:
œÓÏÂ˘ÂÌËÂÚÓ ˘Â ÒÂ ÔÓÎÁ‚‡ Á‡ Í‡ÙÂ.

Õ‡˜‡ÎÌ‡ ÏÂÒÂ˜Ì‡ ÍÓÌÍÛÒÌ‡ ˆÂÌ‡,
ÓÔÂ‰ÂÎÂÌ‡ ÓÚ ÒÂÚËÙËˆË‡Ì ÓˆÂÌËÚÂÎ, ÒÍÎ˛˜ËÎ
‡ÏÍÓ‚ ‰Ó„Ó‚Ó Ò˙Ò —ÚÓÎË˜Ì‡ Ó·˘ËÌ‡, Ò˙„Î‡ÒÌÓ
Õ‡Â‰·‡Ú‡ Á‡ ˆÂÌËÚÂ ÔË Ò‰ÂÎÍË Ò ÌÂ‰‚ËÊËÏË
ËÏÓÚË Ì‡ —Œ - 260.00 (‰‚ÂÒÚ‡ Ë ¯ÂÒÚ‰ÂÒÂÚ)
ÎÂ‚‡, ·ÂÁ ƒƒ—.

√‡‡ÌˆËˇ Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ: 100.00 (ÒÚÓ) Î‚.,
‚ÌÂÒÂÌË ÔÓ ÒÏÂÚÍ‡ Ì‡ —Œ - ‡ÈÓÌ ì—Â‰ËÍ‡î:
BG49SŒMB91303327755001, BIC: SOMBBGSF,
Œ·˘ËÌÒÍ‡ ·‡ÌÍ‡, ‘÷ Ã‡Ëˇ ÀÛËÁ‡, ‚ ÒÓÍ‡,
ÓÔÂ‰ÂÎÂÌ Á‡ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ˇÌÂ Ì‡ ÓÙÂÚËÚÂ.

÷ÂÌ‡ Ì‡ ÍÓÌÍÛÒÌ‡Ú‡ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ˆËˇ: 60.00
(¯ÂÒÚ‰ÂÒÂÚ) Î‚. Ò ƒƒ—. —ÛÏ‡Ú‡ ÒÂ Á‡ÔÎ‡˘‡ Ì‡
Í‡Ò‡Ú‡ Ì‡ —Œ - ‡ÈÓÌ ì—Â‰ËÍ‡î - „. —ÓÙËˇ,
·ÛÎ. ì Ìˇ„ËÌˇ Ã‡Ëˇ ÀÛËÁ‡î π 88, ÂÚ. 2, ÒÚ.
214, ‚ÒÂÍË ‡·ÓÚÂÌ ‰ÂÌ ÓÚ 09.00 ˜. ‰Ó 17.00
˜. ËÎË ÔÓ ·‡ÌÍÓ‚ Ô˙Ú ÔÓ ·‡ÌÍÓ‚‡ ÒÏÂÚÍ‡: IBAN:
BG58SŒMB91303127755001, BIC: SOMBBGSF,
Œ·˘ËÌÒÍ‡ ·‡ÌÍ‡, ‘÷ Ã‡Ëˇ ÀÛËÁ‡.  ÓÌÍÛÒÌ‡Ú‡
‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ˆËˇ ÒÂ ÔÓÎÛ˜‡‚‡ ÓÚ ‰ÂÎÓ‚Ó‰ÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡
‡ÈÓÌ ì—Â‰ËÍ‡î, ÂÚ. 2, ÒÚ. 225.

 ‡ÂÌ ÒÓÍ Á‡ Á‡ÍÛÔÛ‚‡ÌÂ Ì‡ ÍÓÌÍÛÒÌ‡Ú‡
‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ˆËˇ: ‰Ó 17.00 ˜. Ì‡ 07.06.2021 „.

 ‡ÂÌ ÒÓÍ Á‡ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ˇÌÂ Ì‡ ÓÙÂÚËÚÂ:
17.30 ˜. Ì‡ 07.06.2021 „. ‚ ‰ÂÎÓ‚Ó‰ÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡
—Œ  ‡ÈÓÌ —Â‰ËÍ‡î ÂÚ. 2, ÒÚ. 225.

ƒ‡Ú‡, ÏˇÒÚÓ Ë ˜‡Ò Ì‡ ÔÓ‚ÂÊ‰‡ÌÂ Ì‡
ÍÓÌÍÛÒ‡: 08.06.2021 „. ÓÚ 11.00 ˜‡Ò‡ ‚
Á‡ÒÂ‰‡ÚÂÎÌ‡Ú‡ Á‡Î‡ Ì‡ —Œ - ‡ÈÓÌ ì—Â‰ËÍ‡î,
·ÛÎ. ì Ìˇ„ËÌˇ Ã‡Ëˇ ÀÛËÁ‡î π 88, ÂÚ‡Ê. 4.

¿‰ÂÒ Ë ÚÂÎÂÙÓÌ Ì‡ Ó„‡ÌËÁ‡ÚÓ‡: —Œ -
‡ÈÓÌ ì—Â‰ËÍ‡î, „. —ÓÙËˇ, ·ÛÎ. ì Ìˇ„ËÌˇ Ã‡Ëˇ
ÀÛËÁ‡î π 88, ÚÂÎ. 02/931 51 18, 921 80 41,
ÎËˆÂ Á‡ ÍÓÌÚ‡ÍÚ:  ‡ÒËÏË ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰Ó‚.

Руският външен министър Сергей
Лавров определи преговорите си в Рей-
кявик с държавния секретар на САЩ
Антъни Блинкен като конструктивни,
предаде ТАСС. “Има разбиране за
необходимостта от преодоляване на
нездравословното положение, което се
е развило между Москва и Вашингтон
през предишните години. Има много
развалини. Разчистването им няма да е
лесно. Но почувствах, че Антъни Блин-
кен и екипът му са решени да го на-
правят”, посочи Лавров. По думите му
след срещата ще бъдат изготвени пред-
ложения за президентите на Русия и
САЩ по въпросите на стратегическа-
та стабилност.

Лавров подчерта, че Москва е
потвърдила готовността си да обсъди
всички аспекти и фактори, които й
влияят в рамките на диалога за страте-
гическа стабилност, Вашингтон не се
е отказал от подобна концепция.
“Днес потвърдихме нашето предложе-
ние за започване на диалог, като се
вземат предвид всички аспекти, всички
фактори, влияещи върху стратегичес-
ката стабилност: ядрени, неядрени,
нападателни, отбранителни. Не видях
отказ от такава концепция, но експер-
тите все още трябва да работят по
нея”, изтъкна Лавров.

Той добави, че е обсъдил с Блинкен
ефективно взаимодействие между две-
те страни по иранската ядрена про-
грама, проблема с Корейския полуос-

Среща
Лавров-Блинкен
в Рейкявик
Двамата подготвят стратегически
предложения за диалога Путин-Байдън

тров и ситуацията в Афганистан. “Раз-
брахме се да продължим нашите
съвместни действия по регионални
конфликти, при които интересите на
САЩ и Русия съвпадат. И говорихме
как на този етап можем да направим
всички наши съвместни действия по-
ефективни”, заяви Лавров.

Антъни Блинкен изрази загриже-
ността на Вашингтон да обстановката
ситуацията на границата между Русия
и Украйна, гласи писменото изявление
на говорителя на Държавния департа-
мент Нед Прайс.  В него се добавя, че
двамата първи дипломати обсъдиха
областите на възможно разширено
сътрудничество между двете страни и
се договориха да продължат диалога.
Те разгледаха и ситуацията около си-
рийската криза, както и уреждането на
конфликта между Армения и Азербай-
джан. “Държавният секретар подчерта
спешната необходимост да се осигури
хуманитарен достъп за народа на Си-
рия, те обсъдиха и регионални въпро-
си, включително търсенето на дългос-
рочно политическо уреждане на кон-
фликта между Армения и Азербайд-
жан”, казва се още в съобщението.
Блинкен също “изрази дълбока загри-
женост” за ситуацията около Алексей
Навални, работата в Русия на финан-
сираната от САЩ радиостанция Радио
“Свободна Европа”/Радио “Свобода”
преследването на опозиционни орга-
низации и други въпроси”.

Лидерът на опозици-
ята в РС Македония Хри-
стиян Мицкоски призова
за едностранно анулира-
не на договора за при-
ятелство и добросъседст-
во с България в интервю
за седмичника “Фокус”,
цитирано от БГНЕС.
Припомняме, че доку-
ментът беше подписан
през август 2017 г. и
откри пътя за евроатлан-
тическата интеграция на
западната ни съседка.
Според председателя на
ВМРО-ДПМНЕ “това не
е договор за добросъсед-
ство, а пречка за интег-

СНИМКА БГНЕС

Палестинци от Ивицата Газа разчистват руините на домовете си след
въздушните удари на Израел. При военната операция неговата армия
е унищожила почти 100 км подземни тунели. Очаква се до края
на седмицата да влезе в сила примирие между ХАМАС и Израел

рацията на Македония в
ЕС. “На нас не ни остава
нищо друго, освен да на-
пуснем едностранно този
договор и да поискаме
международна помощ.
Да седнем заедно и да
изготвим нов договор с
България, но с гаранции”
от новите политически
сили, които ще дойдат на
власт.

Политикът се обяви
категорично против “вся-
каква промяна на учебни-
ците”, пояснявайки, че
“не може историята в 21
век да бъде пречка за
бъдещето ни”. Според

него “българите са про-
дукт от два международ-
ни договора: Санстефан-
ският и Берлинският”.
“Източният ни съсед е
формиран като руско кня-
жество с една-единствена
цел тогавашна царска Ру-
сия да се добере до топ-
лите води”. “За разлика
от тях нашият народ сам
се е преборил за държа-
ва. Дали това са били
илинденците, или тези
преди тях, или пък са били
онези след тях - партиза-
ните, всички те са били
за независима държава”,
каза Мицкоски.

Мицкоски: Да анулираме
договора с България

Гръцкият министър
на отбраната Никос Па-
найотопулос обвини
Турция, че провежда
военноморски учения в
териториалните води на
Гърция и Република
Кипър, съобщи в. “Кати-
мерини”. Това стана на
тристранна среща с не-
гови колеги от Кипър и

Печалбите от ваксини срещу КО-
ВИД са помогнали на най-малко де-
вет души да станат милиардери, пре-
дадоха агенциите. Новобогаташите са
с общо нетно богатство от 19,3 мили-
арда щатски долара (15,8 милиарда
евро), достатъчно да ваксинират
напълно всички хора в страните с
ниски доходи 1,3 пъти. Начело на
списъка на новите милиардери са
главният изпълнителен директор на
“Модерна” Стефан Бансел и неговият

колега от “БиоНТек” Угур Шахин.
Съоснователите на китайската компа-
ния за ваксини CanSino Biologics за-
сега са само милионери. Срещу не-
сметното забогатяване мрежа от ор-
ганизации и активисти водят кампа-
ния за прекратяване на правата на
собственост и патентите върху вак-
сините.

Междувременно стана ясно, че ЕК
подписа трети договор с “БиоНТек-
Пфайзер” за нови 1,8 милиарда дози.

КОВИД-19 „роди”
девет нови милиардери

Египет, състояла се в
Никозия. Панайотопу-
лос осъди турските дей-
ности като нарушение
на международното пра-
во, подкопаващи стабил-
ността в региона.

Европарламентът
прие доклада за Турция,
в който я призовава да
признае арменския гено-

цид в Османската импе-
рия. Анкара обаче го
окачестви като неприем-
лив, защото е приет в
момент, “когато се по-
лагат усилия за съживя-
ване на отношенията
между Турция и ЕС въз
основа на перспективи-
те за членство на Тур-
ция”.

Турция провежда учения
в чужди териториални води
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21
МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА КУЛТУРНОТО

МНОГООБРАЗИЕ ЗА ДИАЛОГ И РАЗВИТИЕ. На-
ред с приемането на
Всеобщата деклара-
ция на ЮНЕСКО за
културното разно-
образие през ноем-
ври 2001 г. Общото
събрание на ООН
обяви 21 май за Све-
товен ден на културното многообразие за диалог
и развитие. Идеята на празника е хората да се
научат да “живеят заедно” по-добре.

ПРАЗНИК НА ГРАД ЕЛЕНА.
Предание разказва, че местна-
та стара църква “Св. Никола”
била осветена на празника на
светите равноапостоли Кон-
стантин и Елена, затова село-
то било наречено Елена. Днес 21
май се чества като празник на града. От 1930 г.
в деня на църковния празник Св. св. Константин
и Елена празнува и Пазарджик. Според народни-
те вярвания на този ден строго е забранена вся-
каква полска работа. Това е денят на игрите върху
огън - нестинарството, запазени и досега в някои
райони на Странджа, но почти само като ат-
ракция.

1639 - УМИРА ТОМАЗО КАМПАНЕЛА, ИТА-
ЛИАНСКИ ФИЛОСОФ (Р. 1568 Г.). Теолог, астро-
лог и поет. Автор на
“Градът на Слънцето”, ко-
ето го нарежда сред вели-
ките писатели утописти. В
този трактат той излага
възгледите си за идеална и
справедлива държава, къде-
то всички хора са равни, а
частната собственост и
парите са премахнати. С това се явява един от
създателите на утопичния социализъм заедно с
Томас Мор.

1904 - В ПАРИЖ Е ОСНОВАНА МЕЖДУНА-
РОДНАТА ФУТБОЛНА АСОЦИАЦИЯ (ФИФА). Уч-
редителната декларация е
подписана от представи-
тели на футболните асо-
циации на Франция, Белгия,
Дания, Холандия, Испания,
Швеция и Швейцария. Цен-
тралните офиси на феде-
рацията се намират в Цюрих. ФИФА отговаря за
организацията и управлението на най-големите
световни футболни турнири, сред които е и све-
товното първенство по футбол, организирано от
1930 г. насам.

1944 - РАЖДА СЕ БОРИСЛАВ ГРЪНЧАРОВ,
ЕСТРАДЕН ПЕВЕЦ (УМИРА 2017 Г.). Бил е со-
лист на Естрадния оркестър
към Комитета за телевизия и
радио. Пял е и със собствени
бендове, с оркестрите “Балкан-
тон”, “София” и оркестъра на
БНТ. Пял е в ГДР, СССР, Пол-
ша, Чехословакия, Унгария,
Финландия, Швеция, Норвегия,
Белгия, Холандия, ФРГ, Авст-
рия, Швейцария. През 90-те
години на ХХ в. заедно с Борис Гуджунов и Боян
Иванов създава трио “Бо Бо Бо”. Носител на
наградата “Златен век” на Министерството на
културата.

1991 - РАДЖИВ ГАНДИ Е УБИТ ПРИ БОМБЕН
АТЕНТАТ. 46-годишният
министър-председател на
Индия умира по време на
предизборната си кампания
от мощна бомба, поставе-
на в кошница с цветя. Смя-
та се, че атентатът е дело
на тамилски терористи.
Раджив Ганди (р. 1944) е син на Индира и на
Фероз Ганди, внук на Джавахарлал Неру.

Прокурорска скатавка

Иван Гешев свикна
всичко, което му щукне,
да минава безкритично и
като по команда във
ВСС. За негова непри-
ятна изненада обаче се
появи служебен пра-
восъден министър, кой-
то, освен че е изключи-
телно добър юрист, има
познания и в политичес-
ките игри. Заради това,
а и заради големия си
професионален и житей-
ски опит, Янаки Стои-

лов се оказа пречка за
номерата на Гешев.
Главният прокурор оба-
че продължава да играе
вездесъщ във ВСС, а от
там - и в съдебната си-
стема.

Едва ли има човек,
който да не е съгласен,
че преглед на дейността
на спецзвената, а и не
само на тях, трябва да
има. Ревизията на герба-
джийските законотвор-
чески отрочета обаче
предизвика неприкрит
бяс у Гешев и кохортата
му. Толкова страшно ли
е положението в специ-
ализираните съдилища и
прокуратури? Защо не
искат обобщена оценка
какво е свършено и има
ли резултат? Абсурден е
спорът за колко време
трябва да се направи
анализ на дейността им.
Гешев и хората му са
готови и на невъзможно-

то, за да протакат. Защо
се активизира тази про-
курорска скатавка?
Кому са необходими
дребнавите заяждания
във ВСС и досадните ад-
министративни хватки?

Ако резултатите на
спецзвената са толкова
блестящи и непробивае-
ми, нека ги обявят кол-
кото може по-скоро.
Така ще спрат интер-
претациите и политиче-
ските заигравки. Нелепи
са оправданията, че вре-
мето е кратко. Нима
никой в тези звена не
прави профилактични
обобщения, доклади,
анализи? Преди дни
спецсъдилищата излязо-
ха с годишните си до-
клади, значи основните
данни вече ги има. Кол-
ко месеца още трябват
за оценка?

Ако спецзвената са
независими, защо е от

значение при коя власт
ще бъдат анализирани?
Не е ли това скатаване
в очакване на “нашите
на власт” признание, че
някой някъде в система-
та е зависим, обвързан
или заинтересован по-
литически?

В тези структури със
сигурност работят чис-
ти хора, професионали-
сти. С делата си Гешев и
компания обаче успяха
да окалят почти всичко,
до което се докоснаха.
Защото опитаха изцяло
да овладеят съдебната
система, а разследвания-
та срещу “високите ета-
жи на властта” се оказа-
ха прах в очите. Исти-
ната е нелицеприятна и
би довела до уволнения
и оставки. Гешев това не
го устройва. И е готов
на всякакви постановки.
От Каскета вече стана
Скатавката.

Павлета ДАВИДОВА

Кухи хвалби

И какво се оказа -
хвалбите на отишлото си
най-после правителство
на ГЕРБ, че успешно се
справя с европарите,
кънтят на кухо. При по-
вече от половината евро-
програми в края на про-
грамния период са усво-
ени под и около 50 на сто
на средствата. Според
справка в Информацион-
ната система за управле-
ние и наблюдение на
средствата от ЕС в Бълга-
рия (ИСУН) през при-

ключващия програмен
период са разплатени
11,41 милиарда лева, ко-
ето е 45,15% от общата
сума за 2014-2020 г.
Най-много - 62,13 %, са
раздадени по ОП “Разви-
тие на човешките ресур-
си”. След нея е ОП “Ре-
гионално развитие” с
разплатени 58,75% или
1,89 милиарда лева. По
ОП “Транспорт” са раз-
платени 52 на сто от па-
рите - 1,8 милиарда лева.
52,14% от европарите в
ОП “Иновации и конку-
рентоспособност” са при
бизнеса. По-назад е про-
грама “Околна среда” -
при нея са разплатени 1,3
милиарда лева (38,77%).
Европейските средства
са само малка част от
огромния пъзел на иконо-
миката. Те обаче се ока-
заха нож с две остриета.
Не може да се докаже
видим ефект върху клю-
чови икономически пока-

затели като безработица,
например, от усвояване-
то на десетки милиарди.
Не е тайна, че от опера-
тивните програми се
възползват главно кръго-
ве, близки до властта.

През последните де-
сет години европарите
създадоха у нас своеоб-
разен държавен капита-
лизъм. Фаворизират се
определени групи, близ-
ки до властта. Средства-
та за инфраструктура са
показателни. Пример -
държавната “Автомагис-
трали”. Чрез нея като по-
дизпълнители от години
няколко големи играча си
разпределят обществени
поръчки за стотици ми-
лиони. Горчив опит за
България са и земедел-
ските субсидии. Правила-
та, по които се раздава-
ха, помогнаха да има
свръхконцентрация на
земя в малко стопанства.
Така 4 на сто от фермите

на практика стопанисват
80 на сто от земеделски-
те земи, а в същото вре-
ме добавената стойност
в сектора намалява. В
центъра на скандалите в
комисията за ревизия
бяха именно такива зе-
меделски производители.
Резултатът от тази поли-
тика са огромни зърнени
стопанства, западащо
животновъдство и нама-
ляващо производство на
плодове и зеленчуци.

Основният порок на
еврофондовете е, че пра-
вят българския бизнес
зависим от държавно фи-
нансиране и покровител-
ство. Благодарение на тях
икономиката става все
по-малко конкурентоспо-
собна. Бизнес средата у
нас се деформира. Биз-
несът се омързеливи, за-
щото се научи, че всичко
се прави най-лесно с ев-
рофондове... Ако се до-
копаш до тях.

Евгени ГАВРИЛОВ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ
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ГЕОРГИ ИВАНОВ:

Проблемът не е в учителите, нито в учениците, а в подхода на
нашата система, убеден е приетият в Харвард възпитаник на СМГ На стр. 8

Интервю на
Альона НЕЙКОВА

ГЕОРГИ ИВАНОВ е двана-
десетокласник в Софийска-
та математическа гимна-
зия “Паисий Хилендарски”.
В продължение на повече
от 12 месеца с помощта
на неговия ментор Луис
Ломели се подготвя за
кандидатстването в Хар-
вард, оглавяващ и тази
година класацията на
“Форбс” за най-добрите
университети. През 2021-ва
в престижното учебно
заведение са пожелали да
следват над 57 хиляди
души от цял свят, като
одобрените са едва 1968
човека или 3,4%. Сред тях е
и Георги, който има отлич-
ни оценки в училище, високи
резултати от теста SAT,
завидни постижения на
международни състезания и
застава зад значими проек-
ти в гражданския сектор у
нас. Създава и програма,
целяща да покаже на
подрастващите от отдале-
чени райони, че образовани-
ето може и трябва да е
привлекателно.

 Поздравления за приемане-
то ви в Харвард, Георги. Какво ви
провокира да се осмелите да кан-
дидатствате в един от най-доб-
рите вузове в света?

- Благодаря ви. Винаги съм бил
човек, който се е целил високо и е
желал много от своето развитие. От
рано мечтаех да уча в елитна ин-
ституция като Харвард. За това мое
желание и посока имам да благода-
ря на редица фигури в моя живот,
сред които са баба ми, семейството
ми и моите учители.

 Кой ви помогна за подготов-
ката? В какво по-точно се изразя-
ваше тя? Кое беше най-трудното
при кандидатстването? Имаше
ли моменти, в които искахте да
се откажете от тази цел?

- Изключително много ми помог-
на моят ментор - Луис Ломели. Той
беше опората, на която стъпих не
само за подготовката, но и в лично-
стен аспект. Цялостният процес се
изразяваше във фокусирана работа
по “The Young Scientist Project”
(проект, посветен на развитието на
младите учени - б.р.), финансиран
изцяло от американското посолст-
во, подготовката за SAT и TOEFL,
както и структурирането на самата
кандидатура посредством есетата,
които всеки университет изисква.
Състезанията и разработките, в кои-
то съм участвал преди това, са резул-
тат от предишни мои извънкласни
дейности. Може би най-голямото пре-
дизвикателство беше осъществяване-
то на проекта, понеже като негов
мениджър трябваше да се справям с
всички пречки, трудности и услож-
нения. Моменти на съмнения дали
ще проработи имах много, но бях
категоричен, че дори и да не успея,
ще намеря начин, пък ако ще “със
зъби и нокти да се боря”.
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Приет е в Харвард със специалността “Физика”,
но вярва, че именно в този престижен университет
ще може да развива многостранно интересите си

СНИМКИ ЛИЧЕН АРХИВ

На среща с президента Румен Радев

 Какво ще следвате?
Как си представяте обучени-
ето си?

- Приет съм в специалност
“Физика”, но университет
като Харвард ми позволява да
развивам многостранно свои-
те интереси. Това е и една от
основните причини да искам
да уча там.

 Какво ще споделите за
България на колегите си в
Харвард?

- Най-вероятно ще им раз-
кажа за нашата история, коя-
то ни определя като народ.
Смятам, че тя съдържа изклю-
чително важни събития и на-
блюдения, които дават пер-
спектива за систематични и
социални “реалности”. Те
биха били важен урок, неза-
висимо дали става въпрос за
личностен или колективен
план.

 Имате ли визия за бъде-
щето си, след като завърши-
те? Планирате ли да се
върнете в България?

- Надявам се да развия себе
си до моите пълни способно-
сти в академичен и в професи-
онален аспект. Желая време-
то, което прекарам там, да
бъде изключително динамично
и разнообразно по отношение
на тематика и хора, с които
ще контактувам. Разглеждам
своето обучение като поста-
вянето на основите на една
бъдеща дейност, в чийто
център се намира и България.

 Кога за първи път по-
мислихте за образование в
чужбина? Кое беше водещо-
то в това решение?

- Още в много ранна
възраст имах желанието да
уча в толкова исторически
съществена институция като
Харвард. Не мисля, че опре-
делящи решения като тези
могат да бъдат сведени до
единствен набор от причини.
Но ако трябва да посоча една,
то тя би била, че Харвард е
най-доброто място за моето
бъдещо академично, професи-
онално и личностно развитие
предвид възможностите, кои-
то предоставя.

 Как реагираха родите-
лите и приятелите ви -
първо, на вашето намерение
да учите в САЩ, а после и на
новината, че сте приет в
този прочут университет?

- Реакцията на повечето
хора около мен беше смесена,
тъй като желанието ми да уча
в Харвард не е малка цел. И
естественият въпрос, който
произлизаше от това, беше:
“А какво ще правиш, ако не се
получи?” Но срещнах огром-
на подкрепа от приятели и се-
мейство. Родителите ми не са
особено ентусиазирани от
идеята да уча в чужбина, оба-
че напълно ме подкрепят, за-
щото разбират колко важно е
за мен.

 Как ще обясните фак-
та, че в България все още има

много малък дял ученици, ко-
ито искат да преследват
кариера в т.нар. STEM сфе-
ри (Science, Technology,
Engineering, Mathematics -
наука, технологии, инженер-
ство, математика (б.р.))?
Може ли да се очаква промя-
на към по-добро в това от-
ношение? Как би могло да се
случи?

- Именно с това първо
наблюдение започваше моето
описание на проекта, което
предоставих на Харвард. Ос-
новната причина за тази тен-
денция е форматът, под който
се преподават науките в учи-
лище. Той е изключително сух
и не успява да ангажира и
привлече интереса на децата.
Според мен най-важното е да
въведем интерактивния еле-
мент на науката в учебния
процес, подобно на начина,
който направихме с проекта
“The Young Scientist Project” -
с експерименти и самостоя-
телна работа. Проблемът не е
в учителите, нито в ученици-
те, а в подхода на нашата си-
стема.

 Заедно с вашия ментор
Луис Ломели работихте със
700 деца между I и IV клас в
седем различни училища в
откъснати райони. Какви са
наблюденията ви за образо-
ванието там?

- Най-голямо впечатление
ми направи фактът, че нямаше
дете, което да не е заинтере-
совано от експериментите.
Предполагам, знаете колко
трудно е да се задържи инте-
ресът на учениците, а в нашия
случай те дори не искаха да
правят почивки. Дейността ми
разкри, че всяко дете може да
намери науката за интересна,
стига тя да бъде представена
по привлекателен начин. Раз-
бира се, не всички ще станат
учени - не е и това идеята. Но
ако можем поне да ги накара-
ме да се забавляват, докато са
учили, значи сме си свършили
работата.

 Какво е мнението ви
за дистанционното обуче-
ние? Мислите ли, че то ня-
кога изцяло ще може да за-
мести физическото присъ-
ствие в училище?

- В ограничения си опит
като учител мога да кажа със
сигурност, че присъственото
обучение е изключително важ-
но за развитието на ученици-
те. То внася определен еле-
мент, който е недостъпен за
дистанционното обучение.

 За какво сте благода-
рен на вашите учители?

- За техния пример и под-
крепа през годините. Един
добър учител може да остави
изключително голям отпе-
чатък върху ученика за цял
живот.

 СМГ, чийто възпита-
ник сте, от години е сред

най-желаните училища у
нас. Но, от друга страна,
доста деца смятат мате-
матиката за скучен пред-
мет и изпитват несигур-
ност от точните науки. Вие
самият кога и как открих-
те, че това не е така?

- Логически задачи и по-
късно математически решавам
от много малък. Харесвах да
смятам и да броя още преди
да започна училище. Както
всеки предмет, математиката
може да бъде преподавана по
интересен начин. Напълно
нормално е някои да я харес-
ват, други не - нямам конфликт
с това и не виждам защо би
било проблем.

 Според вас кои са при-
чините българското образо-
вание да не се развива в по-
зитивна посока и много мла-
ди хора като вас да избират
да станат студенти в чуж-
бина?

- Отчасти този факт, по
мое мнение, се дължи на лип-
сата на адекватна модерниза-
ция на образователната сис-
тема. За конкурентоспособни
кадри е изключително важно
да са образовани според нуж-
дите на съвременното обще-
ство, а това просто не го виж-
даме в България. Начинът,
според мен, да се справим с
това е все повече ученици и
учители да се ангажират с ор-
ганизации, целящи развитието
на образователната система.
Не можем да чакаме за норма-
тивни промени, без да сме за-
почнали сами този процес.

 Как ви повлия КОВИД

кризата? Кое лично за вас
беше (или е) най-трудното в
тази вече над една година
изолация заради пандемия-
та? Промени ли се всекидне-
вието ви, общуването с ва-
шите връстници?

- Пандемията съвпадна с
доста важен период от моето
развитие, който включваше
редица фактори, свързвани с
израстването ми. Кризата е
предизвикателство не само в
личностен план, но и в акаде-
мичен, защото доведе до сери-
озни промени. Въпреки труд-
ностите, смятам, че успях
максимално да се приспособя
и да обърна ситуацията в моя
полза.

 Какво ви липсва най-
много в тези нелеки за целия
свят дни?

- Предвид кандидатстване-
то, а и пандемията, със сигур-
ност не успях да се виждам с
приятели и да се запознавам с
нови хора толкова, колкото
бих искал. Мисля, че глобал-
ната ситуация показа на всич-
ки ни колко е важен човешки-
ят контакт за нашето удовле-
творение.

 Мислите ли, че има на-
дежда България да стане по-
добро място за живеене?

- Твърдо вярвам, че наис-
тина ще се случи. С това вяр-
ване идва и разбирането, че
ние, българите, трябва да сме
началото на тази промяна. Не
можем да се придвижим ко-
лективно в по-добра посока
без всеки един от нас да до-
принесе за развитието на стра-
ната си. Моя мечта е да съм
част от този процес.

“
Ãëîáàëíàòà ñèòóàöèÿ
ïîêàçà íà âñè÷êè íè êîëêî å
âàæåí ÷îâåøêèÿò êîíòàêò

Работи със 700 деца между I и IV клас в седем различни
училища в откъснати райони. Часовете на Георги Иванов
бяха толкова увлекателни, че учениците дори не искаха
да правят почивки

Науката може...Науката може...Науката може...Науката може...Науката може...
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Никой не е застрахо-
ван срещу безсънието,
невъзможността да се за-
спи или липсата на споко-
ен сън. Всичко това
измъчва страдащите не
само през нощта, но слага
печата си и в дните им -
сънливост, чувство на тре-
вожност, раздразнител-
ност, забравяне или неспо-
собност за концентрация.
Да не забравяме колко
много катастрофи стават
на пътя заради недоспали
шофьори, причина за кол-
ко много трудови злопо-
луки е недоспиването.

Въпреки че това е най-
честото нарушение на
съня, безсънието всъщност
не е разстройство, а по-
скоро е симптом, твърдят
експертите от Медицин-
ското училище в Харвард.
Затова намирането на ле-
чение изисква разкриване
на причината - стресови
събития, лека депресия или
тревожно разстройство...
Когато основната причина
се лекува успешно, безсъ-
нието обикновено изчезва.

Безсънието може да
предизвика порочен кръг.
След като преживеят ня-

Не прекарвайте още една
нощ в мятане в леглото
Изненадващи решения срещу безсънието

колко безсънни нощи, ня-
кои хора започват да
свързват спалнята с... бу-
дуване. Дрямката, пиенето
на кафе или алкохол вечер,
липсата на движение на
въздух само подхранват
проблема, твърдят експер-
тите. Наблюденията им
показват, че продължител-
ното безсъние причинява
безпокойството по отно-
шение на самото безсъние
и последствията от него
стават основната причина
за... безсънието.

Обикновено страдащи-
те от безсъние прекарват
повече време в леглото,
надявайки се това да дове-
де до заспиване. Всъщност
прекарването на по-малко

време в леглото - техника,
известна като ограничава-
не на съня, насърчава по-
спокойния сън и възстано-
вява ролята на спалнята
като място за почивка,
вместо стая за мъчения,
казват учените. Докато се
научите да заспите бързо
и да спите спокойно, вре-
мето в леглото бавно се
удължава до получаване на
пълноценен сън.

Някои специалисти по
сън предлагат да се започ-
не с 6 часа. Задаването на
твърдо време за събужда-
не сутрин работи най-доб-
ре. Ако алармата е настро-
ена за 7 часа сутринта, на-
пример, шестчасово огра-
ничение означава, че кол-

кото и да ви се спи, трябва
да останете будни до 1 ча-
са след полунощ. След като
спите добре през опреде-
лените шест часа, можете
да добавите още 15-30 ми-
нути, след това повторете
процеса, докато не полу-
чите здравословен сън.

Ето някои препоръки
и на британския експерт
по съня Карл Ролисон.
Той припомня, че има два
основни хронотипа: сут-
решни чучулиги и нощни
сови. Чучулигите си лягат
и стават рано, а при сови-
те е обратното.

 Не се насилвайте да
спите цяла нощ, ако сте
чучулига. Не лягайте в
леглото си в 21 ч., ако сте

бухал.
 Отървете се от вся-

каква техника (лаптоп,
смартфон, телевизор) по-
не час преди лягане и
затъмнете максимално
спалнята си. Това дава на
мозъка ясен сигнал да за-

СНИМКА RODISHUTTERSTOCK

почне да произвежда хор-
мона на съня мелатонин.

 Разположете легло-
то си така, че на сутринта
в очите ви да попада въз-
можно най-много светли-
на - това спира производ-
ството на мелатонин.

Понятието “излекувани” в статис-
тиката за КОВИД-19 е твърде разтег-
ливо, а по мое убеждение - крайно не-
точно и дори неправилно. След прека-
ран КОВИД, дори с леки симптоми,
мнозина с месеци не се възстановяват
или дори си “лепват” нови диагнози. Не
напразно все повече български лечебни
заведения провеждат програми за
възстановяване на здравето на хора,
преболедували тежкия етап на корона-
вирусната инфекция.

Амбулаторна кардио-пулмонарна ре-
хабилитация се провежда в Медицински
център по рехабилитация и спортна ме-
дицина или по-известен като бившия
Спортен диспансер в Пловдив. В ком-
плексната пост-КОВИД рехабилитацион-
на програма участват кардиолози, пул-
молози, лекари по физикална медицина и
рехабилитация, диетолози, а при необхо-
димост се включват психолози или пси-
хиатри. В зависимост от тежестта на
състоянието на пациентите програмата е
с продължителност 10 и 20 дни, обясня-
ва пулмологът д-р Димитрина Стоянова.
Ето какво казва тя за основните прояви
на персистиращ КОВИД.

“КОВИД-19 инфекцията е вирусно

заболяване, чиито негативни ефекти
върху организма не се ограничават само
в периода на остро боледуване, който
варира като продължителност и изразе-
ност на симптомите, но могат да
продължат седмици и месеци след така
нареченото “оздравяване”. Бавните тем-
пове на възвръщане на организма към
състоянието му преди болестта, наложи-
ха въвеждането на термина пост-КОВИД
синдром или персистиращ коронавирус.
Този феномен на продължителни ос-
татъчни симптоми се наблюдава и при
епидемията през 2002-2003 г., причинена
от родствен на КОВИД-19 коронавирус.

Пост-КОВИД синдромът съчетава
симптоми, които възникват по време
или след инфекция, определена като
КОВИД-19 инфекция, и продължават
повече от 12 седмици. Те не могат да се
обяснят с друго алтернативно състоя-
ние. Наблюдава се и при преболедува-
лите с леки симптоми или дори при
тези с изначално отрицателни тестове
за детекция на вируса в назофаринкса.

 Дихателна система. Често в каби-
нета на личния лекар или специалиста
преболедувалите пациенти, дори и тези
след лека форма съобщават за лесна,
понякога екстремна умора при физичес-

ки усилия, дори задух, нужда често по
време на дейности да вдишват дълбоко,
за да доставят достатъчно въздух в бели-
те дробове, както и дискомфорт в гърди-
те, тежест, непълноценно вдишване, ди-
шане не с пълен обем и т.н., често
продължаваща дълго време кашлица, ко-
ято трудно се повлиява от симптомати-
ци, затруднява всекидневието.

 Сърце и кръвоносни съдове. Както
при пациенти с предшестваща сърдечна
патология, така и при липса на такава се
наблюдават умора, сърцебиене, гръдна
болка, прескачания, високо кръвно наля-
гане, отоци.

Нервна система. Главоболие,
обърканост, забавено мислене, замая-
ност, размазано или влошено зрение,
невъзможност за съсредоточаване и фо-
кусиране на вниманието, проблеми с
паметта, безсъние, стрелкащи болки по
хода на междуребрените и нервите на
крайниците, слабост и болки в мускули-
те, липса на вкус и обоняние.

 Гастроинтестинална система. Гаде-
не, дискомфорт и тежест в корема, липса
на апетит, гастритни оплаквания, диария,
трудно връщане към нормална диета.

 Други. Продължаващи спорадични
температури, болки в гърлото, чувство
за залепнал секрет на гърлото, обриви.

Често при преболедувалите се наблю-
дава апатия, депресия, нежелание за со-
циални контакти, нервно-психично напре-
жение, страх от повторно заразяване,
чувство за продължаваща болест и неже-
лание за връщане на работното място,
панически атаки, психогенни оплаквания,
нефункционалност във всекидневието”.

Д-р Димитрина Стоянова: За бремето на пост-КОВИД синдрома има лек

Под този наслов се провеж-
да за 15-и път Национална
здравна кампания по повод на
Световния ден на хипертония-
та. Инициативата е на Българ-
ската лига по хипертония.

През май и юни тази година
в 12 града са планирани общо
15 места за измерване на
кръвно налягане на хората.
Участниците ща бъдат инфор-
мирани за рисковете от хипер-
тонията, като получат инфор-
мационни материали със съве-

„Измерване, което спасява живот. Твоя”
ти за здравословен начин на
живот, за стойностите на
кръвното налягане и как да раз-
познават неговото покачване.
Ще бъде измерено кръвното им
налягане с електронни апарати
с AFIB-технология за открива-
не на предсърдно мъждене без
ЕКГ. Тази технология е подхо-
дящ и сигурен метод за скри-
нинг на предсърдно мъждене в
домашни условия като профи-
лактика на мозъчен инсулт и
инфаркт. Както многократно

ДУМА е писала, високото
кръвно налягане е рисков фак-

ЕТО КЪДЕ ПРЕДСТОЯТ БЕЗПЛАТНИ КОНСУЛТАЦИИ:
22 май, събота, 10-16 ч. - Добрич - пешеходната зона до община Добрич
2 юни, сряда, 10-16 ч. - Хасково - площад пред община Хасково
7 юни, понеделник, 10-16 ч. - Благоевград - начало на пешеходната зона (пред “Билла”)
9 юни, сряда, 10-16 ч. - Кърджали - парк на комплекс “Русалка”
10 юни, четвъртък, 10-16 ч. - Ботевград - площад пешеходна зона (до фонтана)
17 юни, четвъртък, 10-16 ч. - Русе - централна градска част
Българската лига по хипертония подчертава значението на повишаване качеството на осве-

доменост, контрол и терапия на високото кръвно налягане като ключово действие, необходимо
за превенция и контрол на сърдечносъдовите заболявания в България, подчертава председателят
й проф. Арман Постаджиян.

тор за възникване на различни
сърдечносъдови, мозъчносъдо-

ви, бъбречни и други усложне-
ния.
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Над 300 художници
от 20 страни представят
свои арт трактовки по
темата “Българската аз-
бука и нейното разпрост-
ранение по света”. Твор-
бите, нарисувани за уни-
калния конкурс, са подре-
дени в най-голямата по
рода си живописна из-
ложба. Произведенията
на авторите, посветени
на нашата писменост, са
част от експозицията, раз-
положена на територия-
та на развлекателно-обра-
зователния комплекс “Ис-
торически парк”, който се
намира в село Неофит
Рилски, община Ветрино
- на 33 километра от мор-
ската ни столица Варна.

Свещените символи,
създадени от светите рав-
ноапостоли Кирил и Ме-
тодий, отново са вдъхно-
вение за хората на изку-
ството. Миналогодишно-
то издание също предиз-
виква страхотен интерес
и от страна на десетки

Посветеният на българската писменост конкурс вдъхнови и децата.
Подрастващи от цял свят също изпратиха своите виждания по
темата за създаването и разпространението на азбуката ни. И
така, вероятно съвсем несъзнателно, показаха, че от малки искат да
участват в изграждането на свят, в който паметта към делото на
Кирил и Методий продължава да е жива.
Световете от багри и свещени символи, пречупени през погледа на
малчуганите, се оценяват в три възрастови категории: до 8, до 12 и
до 18 години. Победителите ще се определят от вота на публиката,
като ще се вземат предвид и гласовете от онлайн платформата, и
подадените на място от посетителите на комплекса и изложбата.
Също така на 24 май ще бъдат организирани две творчески рабо-
тилници, съпътстващи конкурса за историческа живопис на тема
“Българската азбука”. Едната включва ръчно декориране на текстил-
ни чанти със спрей, а в другата участниците ще имат възможност
да оцветяват книгоразделители с мотиви от български шевици.
Организаторите уточняват, че събитията са подходящи за малки и
големи ентусиасти, почитатели на изкуството и родолюбци, които
искат да отбележат празника по завладяващ и запомнящ се начин.

През погледа на децата

Българската азбука
оживява в картини
Уникалната експозиция може да се разгледа до 31 май
в комплекса „Исторически парк” край Варна Експозицията предизвиква голям интерес сред

различни възрастови групи

факт от началото на този
месец и може да се раз-
гледа до 31 май, сподели
за ДУМА Спирко Лаза-
ровски от екипа на “Ис-
торически парк”. Добре
е да се знае, че победите-
лите сред художниците
ще бъдат определени от
публиката и от експерт-
ното жури, съставено от
именити творци, архи-
текти и специалисти в
областта на изобразител-
ното изкуство.

Осигурени са и парич-
ни премии: за I място -
10 000 лева, за II - 3000
лева, за III - 2000 лева.
Впечатляващият награден
фонд е осигурен благода-
рение на хора, които все
още оценяват какво се
прави в името на изкуст-

вото, а и на българщина-
та. Отличените творби ще
останат собственост на
“Исторически парк”.
Всички други произведе-
ния ще бъдат върнати на
техните автори или може
да се закупят от всеки
желаещ на договорена с
автора цена.

Макар и да не е широ-
ко отразена от родните
медии, изложбата се
превърна в истински маг-
нит и за българи, и за чуж-
денци. За експозицията се
говори като за едно от
най-значимите културни и
дълбоко духовни събития
в страната. Проявата, по-
светена на тържеството
на нашите букви, доста се
коментира в социалните
мрежи, а посетители не-
уморно споделят впечат-
ления и снимки на спира-
щите дъха платна. И под-
чертават: именно подоб-
ни прояви ни карат да се
гордеем, че сме българи,
а също така дават лъч на-
дежда за бъдещето на на-
шите деца.

От “Исторически
парк” вече мислят и за
третото издание на ини-
циативата. И вярват, че
то ще е още по-добро от
досегашните две.

СНИМКИ “ИСТОРИЧЕСКИ ПАРК”

“Прием при царя” на Мирослав Йотов спечели миналогодишния конкурс
за историческа живопис

художници, и от много-
хилядната публиката.
Оценено е от всички като
много успешно. Но сегаш-
ната инициатива наисти-
на е без аналог.

Идеолозите на про-
явата от “Исторически
парк” започват подготов-

ката за изложбата още
през септември 2020 г.
Уточняват тематиката,
преговарят с творците,
набелязват датата на от-
криването на събитието
- с една дума: действат.
При това - без да знаят
как ще се развие сложна-

та пандемична ситуация,
без да ангажират държав-
ни институции, без да из-
ползват европейски сред-
ства. И извършват огром-
на по мащаб работа.

Творби за конкурса
изпращат художници от
Австралия, Армения, Ба-

“Българската писменост”, Александра Попова,
15 г., Свиленград

“Свитъкът на
знанието”, Виолета
Новоженина, 13 г.

хамските острови, Бела-
рус, Босна и Херцегови-
на, България, Великобри-
тания, Германия, Дания,
Испания, Италия, Казах-
стан, Молдова, Нидер-
ландия, Румъния, Русия,
Сърбия, Украйна, Фран-
ция и Швеция. Внушител-
ната експозиция става

“Сандъкът на буквите и вълшебната
лампа”, Александър Ямболов, 5 г.

Страницата подготви
Альона НЕЙКОВА

“Знанието е сила”, Джуана Тодорова, 16 г.

Буквата “Юс”,
Карина Федотова, 10 г.
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24 май е чакан от всички
празник с дъх на преклонение
Няма друга професия, освен учителската, която носи
толкова често удовлетворение, казва директорката
на ОУ „Никола Вапцаров” в село Селановци, носителка
на наградата на МОН „Свети Иван Рилски”

 Госпожо Русинова, в навече-
рието на 24 май бяхте отличена с
наградата на Министерството
на образованието и науката “Све-
ти Иван Рилски”. За какво е при-
знание тя?

- Това е награда за цялото учили-
ще - за едно малко селско училище,
чиято работа е направила впечатле-
ние на национално ниво. В България
има стотици добри училища, които
работят прекрасно, но са отдалече-
ни от центъра и трудно се вижда
дейността им, особено ако тя е зад
вратите на класните стаи. Много
рядко някой дава гласност и популя-
ризира успехите на учители и уче-
ници в клас. Училището ни е с тра-
диции от мига на създаването си през
1958 г. То работи за учениците и
тяхното успешно реализиране. А за
това е нужно създаване на здрава
основа тук, в основното училище.

 Какво означава успешно реа-
лизиране? Кой за вас е успешен
ученик?

- Успехът на ученика никога не
трябва да се измерва като съпос-
тавка с чуждия. Успехът е  малката
крачка, която е направило всяко
дете. Да е успяло да събере смелост
да победи страха в себе си, да се е
преборило с трудността. Ако у един
ученик сме създали убеждението, че
е отговорен пред себе си, той утре
ще успява. Успешен е този, който
разбира, че има отговорност пред
задачите, които стоят пред него.
Имаме деца, които носят награди
от различни конкурси, имаме и ин-
дивидуални успехи. Историята реди
единиците и те се знаят, но тя се
прави от безизвестните, безименни-
те, които градят това, което е било
вчера, днес и ще бъде утре, но ни-
кога няма да влязат в учебниците
по история.

 Вашето училище е иноватив-
но, какво е различното в него?

- Успяхме да осъзнаем, че у деца-
та трябва да формираме висока са-
мооценка, като те се съобразяват със
собствените си способности. Една
от най-силните страни на училище-
то е приобщаващото образование за
деца със специални образователни
потребности. Започнахме интензив-
но да работим с тях, преминахме
през различни проекти, изградихме
екип. Към момента имаме логопед,
психолог, трима ресурсни учители и
четирима помощници на учителя.
Всички тези длъжности се финанси-
рат от бюджета на училището. Ус-
тановихме, че нашите ученици,
въпреки че живеят на село, имат
пропуски в практиката и прилагане-
то на изучаваното. Във всеки час
колегите се стремят да съчетаят уро-
ка с практическото му приложение.

ПЕТЯ РУСИНОВА:

ПЕТЯ РУСИНОВА е родена в с. Селановци, община Оряхово.
Завършила е Софийския университет “Свети Климент Охридски”
със специалности история и философия. Първата й професионално-
квалификационна степен е на тема “Приобщаващо образование”.
Има публикации в различни издания, свързани с организация и
същност на образователния и възпитателния процес и на етно-
графска тематика. Работила е като организационен работник,
учител, директор на ОУ “Никола Вапцаров” в Селановци. Тази
година получи наградата на Министерството на образованието и
науката “Свети Иван Рилски”.

Интервю на Деси ВЕЛЕВА

Нашата иновация се нарича
“Моят ден по-хубав” и е в четири
направления. Децата изучават по 20
часа готварство, градинарство, се-
меен бюджет и хигиена. Тези на-
правления ще ги подготвят за живо-
та утре, когато напуснат училище.
Селановските дворове са по 3 дека-
ра, това е селото с най-голямото
землище в България. Неслучайно
сме издигнали паметник на две мо-
тики в центъра, за да символизира-
ме привързаността ни към земята и
труда. И точно затова се насочихме
към тези направления, за да може
бъдещото семейство да се изхранва
от големия си двор.

Другата иновация е от тази го-
дина - “Аз мога”. Тя дава възмож-
ности на седмокласниците под ръко-
водството на БЧК да придобият
умения за подпомагане на възраст-
ни и болни. Сключихме и договор с
БЧК, за да получат те сертификат,
който да им помогне да работят.
Няма друго място в България с
подобна инициатива.

Всеки ден мислим какво е необ-

ходимо за всяко дете, за да постиг-
не то максимален успех. Попаднах
на статия от 1906 г. за работа с
деца с проблеми и се оказа, че но-
вото наистина е забравеното старо.
В Селановци е имало земеделско
училище, в което са били установе-
ни точно тези направления, които
прилагаме и днес.

 За да работите, все пак
трябва да имате деца. Какви са
трудностите на малките учили-
ща? С какво се борите обичайно и
какво е бъдещето им?

- Имало е години, когато селото
е било с 10 000 жители и 800 деца.
Сега тук живеят 4000 човека, а де-
цата са близо 150. Всички те, без
изключение, посещават нашето учи-
лище. Въпреки че то не е средищ-
но, тук учат деца и от съседни на-
селени места. Ученици с отличен
успех от общинския град Оряхово
се преместват да учат при нас.
Имаме постоянен брой на учени-
ците, тази година първокласниците
ни бяха 10, но догодина ще бъдат
25. Така че през следващите 7 го-

дини няма да имаме проблем с броя
им. Имаме 20 извънкласни дейнос-
ти и 14 традиционни празника,
които честваме. Организатори сме
на националния конкурс и среща
на малките философи “Малкият
принц” - Селановци.

Селското училище ще продължи
да съществува като център на обра-
зованието, културата, на събития-
та, на идеите. На вратата ни пише
“Моето училище”. Всички наши
бивши и настоящи ученици изразя-
ват изключително уважение към
училището като институция. Успя-
ваме да накараме родителите да ни
повярват. Екипът на едно учебно
заведение трябва да е показал, че
създава такъв комфорт на детето,
че то да може да изяви най-силните
си страни. Днес бях на сцената за-
едно с децата в подготовка на голям
концерт за 24 май. Салонът беше
пълен с ученици за репетиция в ден,
който не е учебен. Нашият концерт
ще мине под наслов “Пъстра ет-
новъртележка. Пъстър празник на
духовността”.

 На вас като преподавател
кое ви носи радост?

- В момента съм основно дирек-
тор и имам право на шепичка часо-
ве. Аз съм различна, когато излизам
от кабинета си и когато излизам от
час - тогава очите ми светят. Носи
ми удовлетворение, когато децата
разбират какво им говоря в часове-
те по история и философия. В края
на всеки учебен час изпитвам удо-
волствието от постигнатия резул-
тат. Няма друга професия, която да
носи такова удовлетворение и раз-
нообразие по шест пъти на ден.
Това е предимството на нас, учите-
лите - не ваканцията и междучасия-
та, а пламъкът в очите на децата.
Всички в училището се оглеждаме в
очите на децата.

 В навечерието сме на най-
светлия български празник - 24
май. Как го приема днес бълга-
ринът?

- Българинът го чака. Всеки чака
24 май - ние в училище започваме
да го чакаме още от момента, в кой-
то учениците подхващат думите от
химна “Върви, народе, възродени”.
Бившите учители го очакват, защо-
то е повод да излязат от къщи и да
изпитат отново вълнението и тре-
пета. Общността на село чака да
влезе в големия салон на читалище-
то, за да стане съпричастна с търже-
ството на децата.

Това е празникът на духовност-
та, най-старият официален празник,
който се чества у нас по повод на
нещо, което сме дали на света. Аз-
буката е създадена за всички славя-
ни, но след това е спасена и по-
срещната като божествено слово по
българските земи, съхранена от кня-
за Борис, превърната в мисия на
живота на цар Симеон. Имаме аз-
бука, кътана в годините на осман-
ско владичество като единствен
символ на несъществуващата държа-
ва. Чакан е празникът - той носи
дъх на пролет, на божури, на ува-
жение, на преклонение.

От сърце желая на всички създа-
ването на духовност да не е
задължение, а да е възпитано чувст-
во на потребност.
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Празникът 24 май
като възслава на славян-
ската писменост и българ-
ската култура, на светите
братя Кирил и Методий е
с най-дълга традиция в
нашата история. Този ден
се превръща във вълшеб-
ство за много поколения,
които осъзнават силата на
писмената и знанието.
Именно затова почитане-
то на паметта на първо-
учителите е започнало още
от техните ученици, но
достоверни данни за ис-
тинско честване има от
датата 11 май 1861 г. в
Пловдив. Тогава по ини-
циатива на Найден Геров
пред епархийското учили-
ще (първото в света, наре-
чено на братята Кирил и
Методи) за пръв път във
възрожденската ни епоха
празникът е отбелязан
официално.

“На 11 май след
тържествено богослуже-
ние в храма “Св. Богоро-
дица” духовенството, при-
дружено от ученици и от
народ с литии, отиде в
училището, дето след во-
досвет аз изрекох поучи-
телна реч с обяснение за
значението на празника.
По обяд изявени българи
с челядта си и учениците
прекараха деня с песни и
веселби на едно избрано
място извън града. Така се
положи начало на търже-
ствено празнуване този
празник 11 май, който от
година на година се отбе-
лязва не само по цялата
Пловдивска епархия, но и
по цяла България и от учи-
лищен празник, какъвто
беше в началото, достигна
да стане всеобщ народен
Великден”, пише в споме-
ните си Йоаким Груев.
Така постепенно в съзна-
нието на българската на-
ция се възстановяват сла-
вянското самосъзнание и
българската идентичност.

Създаването
на българите
като народ

оформянето ни, осъзнава-
нето ни като нация е не-
мислимо без съзнанието
ни за славянския произход,
славянската ни кръв, сла-

Голямото дело на един народ
Нека да съхраним славяно-българската ни идентичност

Крум ЛАЗАРОВ,
председател на
Славянското дружество
в България

вянския ни език. Създаде-
ната от Кирил глаголица,
изобретената от Климент
кирилица се свързват с
първите прояви на славян-
ска книжнина в България.
Славянското българско
писмо и четмо се проти-
вопоставя на гръцкото, на
латинското.

Най-силно се проявя-
ва славянското участие в
съдбата на българския
народ през времето на
Възраждането, особено от
началото на изтеклото сто-
летие. Тъкмо тогава бълга-
ринът започва дейно да се
самопознава и осъзнава.
Тогава се полагат и осно-
вите на славянознанието,
на славянската философия
в нейния широк културно-
историчен обсег. Усилия-
та на чешки и полски, на
сръбски и хърватски, на
украински и руски изсле-
дователи върху основни
въпроси из областта на
славяноведението не оста-
ват без последици за нас:
България и българският
народ, забравени от света,
биват открити, познати,
изучени, биват представе-
ни пред Европа. А в пре-
делите на българските
земи нараства народност-
ното и славянското съзна-
ние, духовните връзки с
братските народи се за-
силват и задълбочават, на-
родностното самоопреде-
ление е в усилен ход. Сла-
вяните, открили своя
брат от двете страни на
Балкана, отправят към
него своите съчувствия,
своята обич, своята мо-
рална подкрепа. Те се чув-
стват задължени да пома-
гат на българския народ в
усилията му да се просве-
ти, осъзнае и устрои по-
литически. България ста-
ва за тях

Елада и Рим на
славянството

Именити славянски
учени призовават общест-
веното мнение в своите
страни да се сътрудничи в
делото на българското
народностно възраждане.
Русия първа отваря свои-
те просветни заведения за
обучение и възпитание на
български младежи, като
им дава помощ и стипен-
дии. Скоро тя става обе-
тована страна за българ-
ската младеж, там се сти-
чат жадни за образование
българи от всички краища
на отечеството ни. От там
идват множество книги, не
по-малко идеи, напътствия
и насоки. Завърналите се
от учение в Русия пропра-
вят път и засилват руско-
то влияние у нас - влияние
и в литературата, и в кул-
турата.

Неизменно историчес-

ко значение има извоюва-
ното от Кирил и Методий
право на всички народи да
създадат ценности, да че-
тат и пишат на своя азбу-
ка, на жив, говорим наро-
ден език, което е истинска
революция в името на рав-
ноправието на всички на-
роди на Европа и света.
Кирило-Методиевото
дело взривява т.нар. трие-
зична догма, която
всъщност разделя света и
специално Европа на две
големи части - зона на ла-
тинския и зона на древ-
ногръцкия език и писме-
ност, подготвяйки тяхно-
то поглъщане - латиниза-
ция и гърцизация. В това
отношение неотразима е
защитата на Кирило-Ме-
тодиевото дело за неотни-
маемото право на народи-
те, която срещаме в про-
изведението на Чернори-
зец Храбър “За буквите”.
Заслужава да се спомене,
че знаменитата и ненадми-
ната творба на Чернори-
зец Храбър се явява три
века преди защитата на
италианския народен език
от Данте Алигиери и по-
вече от 600 години по-
рано от творбата на Жоа-
шим дьо Беле “Защита и
прослава на френския
език”.

Разбира се, както ня-

кога са казали немските
философи, теорията става
материална сила, когато и
ако овладее народните
маси. В този смисъл тряб-
ва да се признае голямата
първенствуваща роля на

Преславската
и Охридската

просветни школи

и дейността на техните
ръководители. Охридската
школа на cв. Климент Ох-
ридски има характер на
университет, през него
преминават обучение бли-
зо 4000 души, които след
това разнасят из цялата
българска земя усвоените
знания. Ето защо Охрид-
ската школа е не само един
от най-ранните универси-
тети в Европа, но и най-
ефикасният. В Италия Бо-
лонският университет е
открит през 950 г. - десет-
ки години след този на
Климент Охридски. Ето
защо съвършено правилно
много автори твърдят, че
Климент Охридски е един
от най-изтъкнатите и най-
големите просветители и
педагози на средновекови-
ето. Йоан Екзарх поставя
началото на славянското
естествознание.

С пълно право изуча-
ването на славянските ези-
ци и тяхното историческо

развитие започва с цяло-
стното

осветляване
и анализ на

старобългарския

който е най-рано фикси-
ран с ново, непознато до-
тогава писмо. Старобъл-
гарският е близък до об-
щия език на първоначално
образуваните славянски
племена или, казано с дру-
ги думи, на праславянски
език. Именно като такъв
той представлява основа
за правилното и цялостно-
то разкриване на по-на-
татъшното езиково разви-
тие на славянските народ-
ности и нации. Научната
характеристика и изясня-
ване ролята на старобъл-
гарския език насочва сла-
вистите към древнобъл-
гарските книжовни памет-
ници и безсмъртния по-
двиг на основоположни-
ците на първия славянски
литературен език и първа-
та славянска литература -
старобългарската; на ве-
ликите славянски първоа-
постоли Кирил и Методий
и техните гениални учени-
ци, следовници и книжов-
ници. Те пренасят писме-
ната и православната
книжнина и в Русия, вели-
колепно описание на кое-
то прави големият руски
историк Николай Держа-
вин още през 1912 г.

Славянското дружест-
во в България достойно
развива великото без-
смъртно дело на братята
Кирил и Методий и тех-
ните ученици, създали в
далечната 855 г. славянска-
та азбука, на която пишат
и превеждат божието сло-
во и която продължава да
е един от факторите за
сплотеност и единство на
славянските народи.

Със своята научна,
просветна, културна и ро-
долюбива дейност друже-
ството утвърждава славян-
ските корени на българ-
ския народ и неговата
принадлежност към могъ-
щото славянско семейст-
во, затвърждавайки необ-
ходимостта от

по-широко
междуславянско
сътрудничество

сред своите членове и
българската обществе-

ност. Дружеството пропа-
гандира и прославя геро-
ичната история, културно-
то наследство и съвремен-
ните постижения на сла-
вянските народи и техни-
те най-изявени представи-
тели във всички области
на материалната и духов-
ната култура.

В своята многостран-
на дейност Славянското
дружество в България из-
ползва форми като изна-
сяне на лекции и доклади,
обхващащи целия спектър
на научното знание и на
духовността в България, в
славянските страни и об-
щочовешките постижения
в съвременен и историче-
ски аспект; организира
срещи с представители на
науката и културата; че-
ствания; концерти; екс-
курзии. Всяка година из-
дава и разпространява в
страната и в чужбина кни-
ги, тематично свързани с
българската и славянската
история и култура. Пред-
ставители на дружество-
то участват в национални
и международни научни и
други прояви. Дружество-
то поддържа контакти с
културните центрове на
славянските страни в Со-
фия.

Първият почетен
председател на Славянско-
то дружество в България
е Васил Друмев - извес-
тен като Търновски мит-
рополит Климент, а пръв
председател е Илия Кур-
тев - опълченец. Предсе-
датели на дружеството в
различни периоди от не-
говото съществуване са
били Иван Вазов, Иван
Евстр. Гешов, проф. Сте-
фан Бобчев, акад. Методи
Попов, акад. Емил Геор-
гиев, проф. Л. Радуилски,
проф. д-р Стоян Радев,
акад. Никола Попов, Три-
фон Трифонов, Стоил
Фердов.

През ХХI век, потвър-
ждавайки и запазвайки
всичко положително в
дейността ни, продължа-
ваме да работим в съот-
ветствие с новите условия
за укрепване на славян-
ското единение и българ-
ската идентичност. Без-
родниците, които днес от-
ричат историческите коре-
ни на българите и приноса
ни в европейската цивили-
зация, нямат шанс.
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Концертът „100 години
НМА” открива „Софийски
музикални седмици”
Документалната фотоизложба
„Музикалната памет на България -
слава и традиции” ще бъде представена
в кулоарите на КК „България”

„Споделени съкровища”
от Анжело Красини
показва „Арте”

Тържествен концерт по повод
100-годишнината от основаването на
Националната музикална академия
“Проф. Панчо Владигеров” ще открие
52-то издание на международния фес-
тивал “Софийски музикални седмици”
в зала “България” на 22 май от 19 ч. с
участието на представителните съста-
ви на най-старата висша музикална
школа у нас.

Концертът ще започне с изпълнения
на Фолклорния състав на НМА с ръко-
водители Ваня Монева и Димитър Хри-
стов. След него Биг бендът на академи-
ята с ръководител Михаил Йосифов ще
изсвири “Brazil”, “Big Swing Face” и
“Caravan”. Моцартовата “Нощна сере-
нада” ще бъде представена от Студент-
ския камерен оркестър на НМА с дири-
гент Деян Павлов. Програмата ще

Всяка изложба на Анжело Краси-
ни е празник на ювелирното изкуство
и тържество за сетивата. В галерия
“Арте” през годините сме предста-
вили едни от най-запомнящите се
негови експозиции: “Късчета време”
(2014); “Еротично от рая” (2019) и
др. Те са оставили ярък спомен със
своята оригиналност, майсторска из-
работка и чувствена интерпретация
на природните форми, споделя гале-
ристката Гергана Борисова. В на-
стоящата изложба художникът има
съвсем нов подход към накитите.
Този път бижутата му са част от
картини. Може да вземем обици,
колиета или брошки, да ги носим и
след това отново да ги поставим в
техните своеобразни обиталища,
ювелирни творби - картини с бижу-
та. Ето как описва своята идея
авторът: “Съкровища трудно се спо-
делят! Това разбрах, работейки върху
изложбата, която носи това посла-
ние. Не всичко сребърно е съкровище
- трябва да стане такова. За да го
споделиш, за да не потъне в нечия
каса са необходими още усилия. Из-
брах картината като място на това
съкровище. Опитах да постигна ефек-
та, при който фрагмент от тази
картина с едно движение да се
превърне в твоите обици, колие или
брошка. Бижутата са част от кар-
тината, а самата картина е есте-
ственият им дом. По този начин се
опитвам да защитя тезата за спо-
делянето, за магията на изкуството
на трансформацията на визуалното
в утилитарно и обратно.”

Вида арт фестивал
се открива във Видин

СНИМКА ВИЛИАНА СЕМЕРДЖИЕВА

Новият Вида арт фестивал се
открива на 22 май във Видин. В
продължение на два дни в крайдунав-
ския парк ще бъдат разположени
сцени и работилници за посетители
от всички възрасти, съобщи БТА.
Малката сцена до БиблиоПощата
ще приеме куклени театрални по-
становки, работилница, в която
малчуганите ще майсторят ръкавич-
ни кукли, ателие с интерактивни
игри и упражнения за деца. На от-
критата сцена при художествената
галерия зрителите ще могат да
гледат експериментален моноспек-
такъл и да се забавляват със стендъп
комедийно шоу. В съботната и недел-
ната вечер ще има прожекции на
филми край крепостта “Баба Вида”,
благодарение на събитието “Кино
под звездите”. Всички прояви са без-
платни, подарък от общината.

продължи с “Токата” (от Димитър Не-
нов, оркестрация Лазар Николов) и
“Фокстрот” (от Панчо Владигеров, ре-
дакция 1977 г.) в изпълнение на Сту-

дентския симфоничен оркестър на НМА
с диригент Иван Стоянов. След това на
сцената ще се качи Академичният сим-
фоничен оркестър на НМА с диригенти
Григор Паликаров и Георги Патриков.

Концертът ще приключи с изпълне-
ния на Смесения хор на НМА с ръко-
водителка Адриана Благоева, хормай-
стори Зорница Гетова, Магдалена Во-
деничарова и Евелина Кулински, соли-
сти Емилия Кирчева (сопран), Тереза
Бракалова (мецоспоран), Николай Мо-
цов (тенор), Пламен Кумпиков (бас) и
с участието на проф. д-р Атанас Ата-
насов - орган.

Непосредствено преди тържестве-
ния концерт в кулоарите на КК “Бълга-
рия” ще бъде открита документалната
фотоизложба “Музикалната памет на
България - слава и традиции”.

Концертът “100 години НМА” ще
бъде със свободен вход срещу покани
от касата в зала “България”.

Международният фестивал “Софий-
ски музикални седмици” се провежда
под патронажа на президента на Репуб-
лика България Румен Радев и е част от
Календара на културните събития на
Столичната община за 2021 г.

Съюзът на българските писатели
връчи годишните си награди

СНИМКА СБП

Церемония по връчване-
то на традиционните отличия
на Съюза на българските пи-
сатели за издадена книжна
продукция през 2020 г. се
състоя на 20 май в Литера-
турния клуб “Мон Парнас”.

По традиция събитието се
свързва и с 24 май - Ден на
светите братя Кирил и Мето-
дий, на българската азбука,
просвета и култура и на сла-
вянската книжовност.

С приза за кратка проза

бе отличен Мартен Калеев с
“Всичко и нищо”, изд. “За-
харий Стоянов”; за роман на
годината - Ради Радев с “Две
Българии за един град”, изд.
“Български писател”; за по-
езия - Ахмет Емин Атасой
със “Задъхани слова”, изд.
“БОГИАННА”; за публици-
стика - Енчо Господинов със
“Сянката на петнистия кон”,
изд. “Захарий Стоянов”; за
мемоаристика - Валентин
Караманчев с “Брашнен чу-
вал”, ИК “Синева”; за доку-
менталистика - Боян Анге-
лов с “Марин Дринов”, изд.
“Захарий Стоянов”; за лите-
ратурна критика - Пенчо
Чернаев с “Есенни листа.
Литературна критика”, изд.
“Българска книжница”; за
драматургия - Банко П. Бан-
ков с “Прозорци в зида” (пи-
еси), изд. “Фастумпринт”; за
литература за деца - Кирил

Назъров с “Девет приказни
поеми”, изд. “Феномен”; за
хумор и сатира - Георги
Драмбозов с “Времето на
Мамона. Стихове и епигра-
ми”, изд. “Мултипринт”.

Специалната награда на
Управителния съвет на СБП
за изключителни заслуги към
българската литература и за
цялостно творчество бе връче-
на на Виктор Барух. Грамоти
за принос към съвременната
българска литература получи-
ха Чавдар Тепешанов, Ники
Комедвенска и Росица Стане-
ва. Бойко Коцев стана носи-
тел на Почетна грамота за
подкрепа на съвременната
българска литература. В рам-
ките на събитието бяха връче-
ни и две национални литера-
турни награди: “Георги Бра-
танов” - на Светозар Казанд-
жиев за книгата “Незабрави-
мите забравени”, ИК “Про-
глед”, и “Гео Крънзов” - на
Ангелина Шопова за книгата
“Един живот за всичко. Лите-
ратурна анкета с поета и пуб-
лициста Драгомир Шопов”,
изд. “WINI 1837”.

Детската студия „Маргаритки” с поздрав за 24 май
Най-малките членове на Старозагорската опера - деца-

та от подготвителната и от вокалната група на Детско-
юношеската студия за опера и балет “Маргаритки”, ще
представят самостоятелен празничен концерт с цветното
заглавие “Пролетна дъга” на 24 май - Деня на светите
братя Кирил и Методий, на българската азбука, просвета
и култура и на славянската книжовност.

От сцената на Държавната опера в Стара Загора в
18 ч. малките артисти ще поздравят публиката с “Репети-
ция за концерт” от Моцарт и песните от Маргарита Шо-
селова “Дъгата”, “Капитански бивалици-небивалици”,
“Приятелството”, “Жабче Жабуранче”, “Бръмбазък”, “Пло-
дове и зеленчуци”, “Пролетно е” и др., а публиката ще има
възможност да пее заедно с тях. СНИМКА ДО - СТАРА ЗАГОРА
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Облачността ще е значителна над цялата страна и на много
места ще е дъждовно. След обяд обаче валежите ще спират, а
облачността ще се разкъсва и намалява. Ще продължи да духа
слаб до умерен вятър от запад-северозапад, който в Източна
България ще се ориентира от север. Ще остане хладно с
максимални температури между 18 и 23 градуса. Атмосфер-
ното налягане ще е по-високо от средното за месеца.

ВИДИН
23c

СОФИЯ
18c

САНДАНСКИ
22c

ПЛЕВЕН
20c

РУСЕ
22c

ПЛОВДИВ
22c

ВАРНА
21c

БУРГАС
21c

НЕДЕЛЯ СРЯДАДНЕС СЪБОТА ВТОРНИКПОНЕДЕЛНИК

ТЕЛЕЦ

Съобразявайки се с да-
деностите, ще търсите
нови пътища за разви-
тие на своите различни
умения.

ОВЕН

В професионален план
ще работите, за да се
доближите до най-доб-
рите. Перфекционисти
сте.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Допълнителна инфор-
мация ще внесе яснота
в работата ви. Ще ре-
ализирате важни реше-
ния.

22 май - 21 юни

РАК

Ще се погрижите за
началото на нов про-
ект, осигурявайки си
запас от енергия. Вие
сте на ход.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

С полезна информация
и навременни действия
ще напреднете. Очак-
ват ви финансови при-
добивки.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Динамично ще премине-
те през днешния ден,
амбицирани  да  бъде
много успешен, хубав и
приятен.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

В старанието си да
свършите всички зада-
чи, считайки ги за ма-
ловажни, може да сгре-
шите.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

С променливо настрое-
ние и емоции ще се
отнесете към живота.
Не изпадайте в крайно-
сти.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Изпълнени сте с доста
добри намерения и мо-
жете да постигнете
всичко, остава да го
направите.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Служебни въпроси ще
изискват адекватни
реакции и бързи реше-
ния. Бъдете съобрази-
телни.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Запознати сте с изиск-
ванията на другите. Не
се колебайте да заяви-
те своите, имайте ку-
раж.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Работата ви няма да е
от най-леките, но ще я
свършите. Случайнос-
тите при вас са изклю-
чени.

ХОРОСКОП

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 À˛‰ÏËÎ‡ √Û˜ÂÌÍÓ Ú‚
ÙËÎÏ /10 ÂÔËÁÓ‰/

14.45 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 —‚ÂÚ˙Ú Ì‡ ÊÂÒÚÓ‚ÂÚÂ
16.45 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 œ‡ÌÓ‡Ï‡ Ò ¡ÓÈÍÓ ¬‡-

ÒËÎÂ‚
22.00 ”ÒÂ˘‡ÌÂ Á‡ ÛÒÔÂı ÙËÎÏ

Á‡ ·˙Î„‡ÒÍÓÚÓ Û˜‡ÒÚËÂ
Ì‡ ÔÂÒÂÌÌËˇ ÍÓÌÍÛÒ Ì‡
≈‚Ó‚ËÁËˇ

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ¡Õ“ Ì‡ 60 /Ô/
00.30 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.45 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.40  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.40 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/
04.25 À˛‰ÏËÎ‡ √Û˜ÂÌÍÓ Ú‚

ÙËÎÏ /10 ÂÔËÁÓ‰/Ô/

05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)

06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)

08.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)

09.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)

10.00 “¬ Ô‡Á‡

10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)

11.00 “¬ Ô‡Á‡

11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî

12.30 “¬ Ô‡Á‡

12.45 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)

13.45 “¬ Ô‡Á‡

14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î

15.30 ÕÓ‚ËÌË

16.00 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ

17.30 “¬ Ô‡Á‡

17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

18.10 “¬ Ô‡Á‡

18.30 ÕÓ‚ËÌË . ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ

19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî

20.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î

21.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)

22.00 ÕÓ‚ËÌË (Ô)

22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)

23.05 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
/Ô./ - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ

13.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

14.30 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.38

16.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.87

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -
ÒÂË‡Î, Ò.6 ÂÔ.3

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ
„‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.99

21.00 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
- ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ, ÌÓ‚
ÒÂÁÓÌ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.00 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-
Ì‡î - ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.3,
4

01.00 ì»ÒÚËÌÒÍ‡ Î˛·Ó‚î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.72

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.10 ì¬ÚÓË ¯‡ÌÒî - ÒÂË‡Î,
Ò.2 ÂÔ.40

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
09.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
10.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-
Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ
Ì‡ ÊË‚ÓÚ

11.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ
Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ-
‰ÂÌˆËË

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)-
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

12.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
15.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
15.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî -

¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡ Ô‡Ú-
Ì¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

16.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî
18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
18.40 ì◊Ó‚ÂÍ Ë Á‡ÍÓÌî - ÒÓˆË-

‡ÎÌÓ-Ô‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.40 ìœÓÎÂ Ì‡ ˜Û‰ÂÒ‡Ú‡î -

Á‡·‡‚Ì‡ Ë„‡ Ò ‚˙ÔÓÒË
21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
21.30 ìÕË˘Ó ÌÂ ÒÂ ÒÎÛ˜‚‡ ‰‚‡

Ô˙ÚËî
22.35 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî - Á‡-

·‡‚ÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ
23.25 «‡ 100-„Ó‰Ë¯ÌËÌ‡Ú‡ ÓÚ

ÓÊ‰ÂÌËÂÚÓ. ìƒÂÎÓÚÓ Ì‡
—‡ı‡Ó‚î

01.35 ìœÓ‚Ó‰ÌËÍî - Ë„‡ÎÂÌ
ÙËÎÏ

03.05 ì—˙ÒÚÂÁ‡ÚÂÎËî - Ë„‡ÎÂÌ
ÙËÎÏ

05.05 ìÕË˘Ó ÌÂ ÒÂ ÒÎÛ˜‚‡ ‰‚‡
Ô˙ÚËî

ПРОМЕНЛИВО

29oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

29oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО

28oС 29oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД

22oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

26oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË



Кучетата от породата бигъл имат завидни ловни
умения и страхотно обоняние, като може да живеят
средно до 15-годишна възраст. Най-слабите органи
при тях са тазобедрените стави и очите, но тези
проблеми възникват главно в напреднала възраст.

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ:

ПЕТЪК
21 МАЙ 15
2021

ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245,
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207, –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206,
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈
ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg
ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

¡ŒÕ» Õ≈Ã— », ÊÛÌ‡ÎËÒÚ
¬≈◊≈—À¿¬ “”Õ≈¬, ÊÛÌ‡ÎËÒÚ,
·Ë‚¯ „Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
Ì‡ ƒ”Ã¿
œÓÙ. ‰.Ù.Ì.  »–»À “Œœ¿ÀŒ¬,
ÔËÒ‡ÚÂÎ, ‰ËÔÎÓÏ‡Ú
œÓÙ. œ¿¬≈À √≈–ƒΔ» Œ¬,
ÓÔÂÂÌ ÔÂ‚Âˆ, ÂÊËÒ¸Ó
ƒÓˆ. ‰- ÷¬≈“Œ«¿– “ŒÃŒ¬,
ÒÓˆËÓÎÓ„, „Ó‚ÓËÚÂÎ Ì‡ ÷» 

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

- ƒÌÂÒ ÒÂÍÒ ÌˇÏ‡ ‰‡ ËÏ‡ - Á‡·‡‚ËÎ
ÒË ‰‡ ÍÛÔË¯ ÔÂÁÂ‚‡ÚË‚Ë.
- ≈, Í‡Í?! »Ï‡ ˆˇÎ‡ ÓÔ‡ÍÓ‚Í‡ ÎÛÍÒÓÁÌË!
- ¿, ÌÂ! “Â Ò‡ Á‡ „ÓÒÚË!

Първото по рода си у нас
пренасяне на книги с дрон ще се
състои на 24 май в Перник.
Организатори на инициативата,
посветена на празника на
българската просвета и култу-
ра, са Асоциация “Обединено
дрон общество” в партньорство
с Университета по библиотеко-
знание и информационни тех-
нологии и Община Перник.

Дронът с книги на борда ще
се издигне точно в 9,30 ч. от
Регионалната библиотека “Све-
тослав Минков” и ще завърши
своя полет до емблемата на град
Перник - “Буквите”. Безпилот-
ният летателен апарат ще пре-
несе едно хартиено издание и
две книги в електронен формат.

За участие в кампанията са
избрани “Вашите криле” на
българския авиатор Асен Йор-
данов, оказал огромно влияние
върху развитието на авиацията
в световен мащаб, студията
“COVID-19” и “ВИЗИЯ 2030” -
за бъдещето на европейските
университети” с автори проф.
д.ик.н. Стоян Денчев и доц. д-р
Диана Стоянова, както и “Кра-
кра Пернишки в битка за Бълга-
рия” от Димитър Овчаров.

Откъси от родна проза и поезия ще
звучат на 24 май на площад “Славейков”
в столицата. Мултимедийната инстала-
ция на Storytel “Звукът на българската
литература” е създадена специално за
празника и ще представи любими произ-
ведения на съвременни български авто-
ри и незабравими класици. Всеки мину-
вач на площада ще може да ги преживее
по нов начин с гласовете на любими лица
от културната сцена като Юлиян Вер-
гов, Койна Русева, Георги Господинов и
др. Сред подбраните са творбите на Иван
Вазов, Пенчо Славейков, Димитър Ди-
мов, Димчо Дебелянов, Пейо Яворов,
Христо Смирненски, Никола Вапцаров,
Блага Димитрова и т.н.

Книги политат
с дрон в Перник

Безпилотният апарат ще
пренесе едно хартиено
издание и две електронни

ÌË ‡‰‚‡ Ò˙Ò Ò‚Óˇ Ô‡ÁÌËÍ.  Ó„‡ ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ
Ó‰Ë Â‰ËÌ Ú‚ÓÂˆ Ì‡ ÒÎÓ‚ÓÚÓ, ‡ÍÓ ÌÂ Ì‡
24 Ï‡È? ÕˇÏ‡ ‚‡ÊÌ‡ Ó·˘ÂÒÚ‚ÂÌ‡ ÚÂÏ‡, ÍÓˇÚÓ
‰‡ ÌÂ Â ÔÓ‰‚Î‡ÒÚÌ‡ Ì‡ ÔÂÓÚÓ ÏÛ. ÕˇÏ‡ Ò˙·ËÚËÂ
‚ ÒÚ‡Ì‡Ú‡ ÌË Ë ÔÓ Ò‚ÂÚ‡, ÍÓÂÚÓ ÚÓÈ ‰‡ ÌÂ
‡Ì‡ÎËÁË‡ Ë ÍÓÏÂÌÚË‡ Ò ÔÓÙÂÒËÓÌ‡ÎÌË ‡„Û-
ÏÂÌÚË Ë Ò ‰ÓÒÚÓÈÌÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ ÁÌ‡Â˘Ëˇ Ë ÏÓÊÂ-
˘Ëˇ ÊÛÌ‡ÎËÒÚ. » Ò˙Ò Ò˙ˆÂ Á‡ ‰Ó·ÓÚÓ. ◊ËÚ‡-

ÚÂÎËÚÂ ÁÌ‡ˇÚ ÚÓ‚‡. ¬‡Î¸Ó, ‚ Ú˙ÊÂÒÚ‚Û‚‡ÌËÂ Ë ‚ ÒÚ‡‰‡ÌËÂ
ÔÓÏÌË, ˜Â ‰Ó ÚÂ· ÒÏÂ ÌËÂ - Ú‚ÓËÚÂ ÔËˇÚÂÎË.

œÓÊÂÎ‡‚‡ÏÂ ÚË Á‰‡‚Â Ë Ó˘Â ÏÌÓ„Ó Ú‚Ó˜ÂÒÍË ‚˙ıÓ‚Â.
» Ì‡Á‰‡‚Â!
 ÓÎÂ„ËÚÂ ÓÚ ƒ”Ã¿

◊ÂÒÚËÚÓ! Õ‡¯ËˇÚ ÍÓÎÂ„‡

¬¿À≈Õ“»Õ √≈Œ–√»≈¬

˘Â Ô‡ÁÌÛ‚‡ Ò ‚Â‰Ë Ì‡Á‰‡‚ËˆË ÓÊ‰ÂÌ ‰ÂÌ Ì‡ 22 Ï‡È. “‡ÈÌËÚÂ
ÒÎÛÊ·Ë, Ï‡Í‡ Ë ‚ ÌÂÔÎ‡ÚÂÌ ÓÚÔÛÒÍ, Ë Ú‡ÁË ÔÓÎÂÚ ÌÂ ÔÓÔÛÒÌ‡ı‡ ‰‡
ÌË ËÌÙÓÏË‡Ú, ˜Â ˘˙ÍÂÎËÚÂ Ò‡ ‰ÓÌÂÒÎË Á‡ ÔÓÂ‰ÂÌ Ô˙Ú ÔÓ‰·‡ÌÓ
ÔË‚Ó ÓÚ Ì‡È-‰Ó·ËÚÂ ÒÓÚÓ‚Â Ì‡ ÌÂÒÏÂÌˇÂÏËˇ ÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎ Ì‡ ¡ËÂÌ‡-

Ú‡ Ô‡ÚËˇ. ¿ Â‰‡ÍÚÓ˙Ú Ì‡ ıÛÏÓËÒÚË˜Ì‡Ú‡ ÒÚ‡ÌËˆ‡ ìœ‡‰ÓÌî ‚
Î˛·ËÏËˇ ÌË ‚ÂÒÚÌËÍ ÒÍÓÏÌÓ ̆ Â ÔÓ‰˙ÎÊË ‰‡ ÒÂ ÛÒÏËı‚‡ Ò ̌ ÒÌÓÚÓ

Ò˙ÁÌ‡ÌËÂ, ˜Â ÏÛ ÒÂ ÔÓÎ‡„‡ ÏÌÓ„Ó ÔÓ‚Â˜Â.
œÓÊÂÎ‡‚‡ÏÂ Ì‡ Ì‡È-„ÓÎÂÏËˇ Ò‡ÚËËÍ ÒÂ‰ ÔËˇÚÂÎËÚÂ ÌË Ë

Ì‡È-ÔËˇÚÌËˇ ‡‚ÚÓ ÒÂ‰ ıÛÏÓËÒÚËÚÂ ‰‡ Â Ì‡È-‚Â˜Â ÊË‚, Á‡˘ÓÚÓ ‰ÓÒÚ‡ Á‰‡‚Ë
ÛÏˇı‡. » ‰‡ ÔÓ‰˙ÎÊ‡‚‡ ‰‡ ÔÓ‰‰˙Ê‡ ÊÂÎ‡ÌËÂÚÓ Á‡ Ú‚Ó˜ÂÒÚ‚Ó Ì‡ ÌÂ‰ÓÒÚËÊËÏË
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На пижамено парти
канят в Габрово

На пижамено парти, празник на щирни-
ка и живи картини канят на 21 май в Габро-
во. С тези и много други нестандартни за-
бавления в петъчната вечер ще подгряват
ценители за карнавала в събота. Музеите в
града на хумора ще останат отворени до
полунощ, че и след това, за да предложат
интересни изживявания с вход свободен.

Празник на щирника са организирали от
Дечковата къща. Честванията ще започнат в
17 ч. и участниците ще се състезават в три
категории - най-добро габровско ястие, най-
вкусен щирник и най-сладък десерт. Посе-
тителите ще имат възможност да опитат от
всичко, стига да са сред първите, за да не
останат без почерпка. Както се разказва в
една история, събрали се хора от различни
градове: бургазлията донесъл риба, троя-
нецът - сливова, горнооряховецът - луканка,
а габровецът... довел брат си.

Актьори от кукления и драматичния те-

Нестандартни забавления с вход свободен
очакват ценители в града на хумора

атър ще вдъхнат живот в картини, емблема-
тични за колекцията на Художествената га-
лерия “Христо Цокев”. От 18,30 до 19,30 ч.
ще се акцентира на шедьовъра на Светлин
Русев “На кея”, на “Дамски портрет” от
Найден Петков, на “Доверяване” от Цвета-
на Щилянова, на копие на ренесансова твор-
ба от Лувъра и на “Клоун” от Пенчо Геор-
гиев. Ще има и детско ателие.

Удоволствие за небцето и слуха следва в
Интерактивен музей на индустрията. “Джаз,
джус и още нещо” е закачливото име на съби-
тието. Поканили са караваната на Travel
Cocktails, където ви очаква Павел Памукчи-
ев, класирал се в топ 20 на барманите по
света, ще има музика на живо и 3D мапинг.
А на последния етаж на музея е разположен
истински тренажор за пилоти от Формула 1
(произвежда ги габровска фирма) и от ИМИ
обещават, че ще разрешат да карате под
въздействието на един коктейл.

Пижамено парти е естественият
завършек на вечерта в музея “Дом на хумо-
ра и сатирата”. Дрескодът е ясен и домаки-
ните са непоколебими, че фейс контролът
няма да пуска никой, който не го спазва.
Осигурено е място за преобличане и ще има
допълнително екшън за тези, които си носят
възглавници. Диджеят е Sam de Groove.

И на края - специално съобщение за
всички родители и деца, пострадали от он-
лайн обучението: в Националния музей на
образованието ще ви посрещнат с уроци по
взаимоучителната метода, така че препоръ-
ката е да наминете и там.

Дрескодът за събитието е ясен

Литературни откъси
ще звучат на 24 май
на пл. „Славейков”
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Антъни Иванов загуби с 0,07 секунди битката за бронза

Антъни Иванов направи по-
редно впечатляващо представя-
не и остана на 7 стотни от
първия европейски медал за
мъжкото ни плуване на голям
басейн. В Будапеща студентът
в САЩ и състезател на ПСК
Черно море (Варна) финиши-
ра четвърти на 200 м бътерф-
лай с време 1:54,50 мин.

С 1:54:43 мин. бронза за-
служи Тамаш Кендереши
(Унг), с когото си съперничат

Антъни Иванов остана
на 7 стотни от евробронза

от години. През 2019 г. два-
мата плуваха допълнително в
спор за място във финала на
Световното първенство в
Южна Корея, спечелен от ун-
гареца. Иванов подобри за
втори път националния си ре-
корд от 1:54,72 мин. За него
това е втори пореден евро-
пейски финал на голям басейн
след този в Глазгоу през 2018
г., както и най-доброто му кла-
сиране на голям шампионат

при мъжете.
Шампион пред родна пуб-

лика стана световният рекор-
дьор Крищоф Милак с 1:51,10
мин., което е рекорд на евро-
пейските шампионати. Среб-
рото заслужи Федерико Бур-

дисо (Ит) с 1:54,28 мин.
За първи път в историята

двама българи плуваха във ве-
черна сесия на европейско.
Любомир Епитропов, който
също е възпитаник на търнов-
ското плуване и на Роза Геор-

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
17.00 Спортист Св -
Нефтохимик
20.00 Славия - Етър
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
17.00 Септември Сф - Локо ГО
20.00 Монтана - Ботев Вр
ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
15.00 Турнир в Женева (мъже)
ПО МАКС СПОРТ 2
БАСКЕТБОЛ
19.00 Рилски спортист -
Левски ЛУКойл
ПО ЕВРОСПОРТ 1
КОЛОЕЗДЕНЕ
13.20 Обиколка на Италия
(етап XIII)

УТРЕ
ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
19.00 ЦСКА 1948 - ЦСКА
ПО МАКС СПОРТ 2
19.00 Реал М - Виляреал
ПО МАКС СПОРТ 4
19.00 Валядолид - Атлетико М
ПО ДИЕМА СПОРТ
ФОРМУЛА 1
16.00 Гран при на Монако
(квалификация)
ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
17.00 Турнир в Женева
(мъже, финал)
ПО ЕВРОСПОРТ 1
КОЛОЕЗДЕНЕ
12.25 Обиколка на Италия
(етап XIV)

В НЕДЕЛЯ
ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
18.00 Астън Вила - Челси
20.30 Черно море - Левски
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
18.00 Лестър - Тотнъм
20.30 Ботев Пд - Царско село
ПО НОВА СПОРТ
18.00 Ливърпул - Кристъл Палас
ПО РИНГ
22.00 Лига 1
(комбинирано предаване)
ПО МАКС СПОРТ 1
21.45 Болоня - Ювентус
ПО МАКС СПОРТ 3
16.00 Интер - Удинезе
21.45 Аталанта - Милан
ПО ДИЕМА СПОРТ
ФОРМУЛА 1
16.00 Гран при на Монако
ПО ЕВРОСПОРТ 1
КОЛОЕЗДЕНЕ
14.15 Обиколка на Италия
(етап XV)

гиева, завърши 13-и в полуфи-
налите na 200 м бруст с вре-
ме 2:11,19 мин. В серията той
подобри националния си ре-
корд с време 2:10,12 мин. и
спечели четвърта олимпийска
квота за плуването ни.

ЦСКА-Сф триумфира с
Купата на България. На фи-
нала тимът на Любо Пенев
надви Арда с 1:0. Пред близо
20 000 души на Национал-
ния стадион гола вкара ре-
зервата Бисмарк Чарлз (85)
след хубав пас на Амос Юга.

Срещата предложи голя-
ма битка и надиграване меж-
ду треньорите Любослав
Пенев и Николай Киров-Бе-
лия. Смените, които напра-
ви наставникът на “червени-
те”, се оказаха ключови и пе-
челивши. Той заслужи втора
купа в кариерата си след
2011 г., когато спечели тит-
лата с Литекс. За собствени-
ка на ЦСКА-Сф Гриша Ган-
чев това е второ отличие със
столичани след 2016 г. Тога-
ва автентичният ЦСКА три-
умфира в турнира, играейки
във “В” група.

Сега “червените” взеха

ЦСКА-Сф с 21-ва купа
„Червените”
сломиха Арда
с късен гол

СНИМКА БГНЕС

Футболистите на ЦСКА спечелиха за 21-ви път
Купата на България след успех с 1:0 над Арда

отличието от Локо Пд, кой-
то бе първенец предните два
сезона. Киров загуби втори
финал за купата, като остава
с един трофей от 2017 г. с
Ботев Пд. Прави обаче чест
на Белия, че започна и
завърши мача с 11 българи,
докато Пенев заложи на де-
сет легионери и единствен

Иван Турицов сред титуля-
рите. После влязоха Чарлс,
Енрике Рафаел и Георги Йо-
мов.

“Това е оценката, която е
най-важна за нас - от фено-
вете. За мен, за момчетата и
клуба, който представлява-
ме. Играхме умно и агресив-
но. С търпение нещата се по-

Ръководството на Левски потвърди,
че се разделя с треньора си Славиша
Стоянович. От клуба съобщиха:

“Във връзка с появилите се инфор-
мации относно взаимоотношенията
между ПФК Левски и Славиша Стоя-
нович, искаме да уведомим, че г-н
Стоянович ще изпълнява задължения-
та си на старши треньор на представи-
телния отбор до края на сезон 2020/
2021 г. в Първа професионална лига,
след което контрактът му няма да бъде
продължен.

Всички в ПФК Левски изказваме
своята благодарност и признателност
на Славиша Стоянович и неговия екип
за всеотдайната работа и му пожела-
ваме бързо и пълно възстановяване от
тежко прекараната КОВИД-инфекция,
много здраве, лични и професионални
успехи!”

Капитанът на нацио-
налния волейболен отбор
на България Цветан Со-
колов бе определен за
“Най-полезен играч” през
сезона от Всерусийската
волейболна федерация.
Огромното признание 31-

35-годишният Пабло Куевас (Ур,
№102 в света) е съперник №2 на Гри-
гор Димитров (№20) на АТП 250 тенис
турнира в Женева. Двамата трябваше
да играят снощи за място на полуфина-
ла, но заради променливото време не се
знаеше дали ще излязат на корта.

Гришо стигна до III кръг след труд-
на победа над квалификанта Иля
Ивашка (Блрс) с 6:4, 6:4. Куевас, кой-
то също мина квалификации, победи
участващия с “уайлд кард” Артюр

лучиха. Не деля отбора на
титуляри и резерви, за мен
всички са еднакви. Доволен
съм. И двата отбора играят
добър футбол. Очаквано и за-
служено се видя добър мач”,
каза Пенев.

“Гриша Ганчев трябва да
каже дали ще остане. Ако
не бяхме взели купата, ос-
новната вина щеше да е
върху мен. Щастлив съм, но
съм и максималист. Финал
е, но очаквах много по-го-
лямо доминиране”, призна
главният мениджър Стойчо
Стоилов.

“Съжалявам само за иг-
рачите, защото се раздадоха
докрай. Те обаче не заслу-
жават да са с наведени гла-
ви. Напротив - животът
продължава. Бяхме по-добри
на терена след почивката. В
нашия отбор има много мла-
ди момчета и те няма от как-
во да се срамуват. Изиграха
силен двубой и ще си вземат
поуките от тази загуба. Зна-
ем какво трябва да направим
и ще го направим”, обяви
Киров.

Левски се разделя
със Славиша
Стоянович

Цветан Соколов е №1 на сезона в Русия
годишният български ди-
агонал получи, след като
изведе клубния си отбор
Динамо Москва до купа-
та и титлата в Русия.

Освен наградата на
Соколов, клубният му от-
бор Динамо получи още

три отличия. Константин
Брянский бе избран за
“Най-добър треньор”,
Павел Панков взе приза
за “Най-добър разпреде-
лител”, а Евгений Баранов
- наградата за “Най-доб-
ро либеро”.

Гришо среща Куевас
на 1/4-финал в Женева

Казо (Фр, №517) с 6:2, 6:4. Мачът бе
прекъснат в сряда вечерта при 4:3 за
южноамериканеца във втория сет за-
ради дъжд и бе доигран вчера.

Димитров води с 3:1 победи срещу
Куевас. Успехите му обаче са на
твърди кортове - на Откритото първен-
ство на Австралия 2019 г., в Сидни
2016-а и в Париж в зала (2014 г.).
Уругваецът е спечелил единствената
им среща на клей - 1/2-финала в Истан-
бул през 2015 г.


